e —

w

ia

20

4L

23

<3

24

& -
e -

— o

l
r

Witness Noyes

after‘December 3?

Admiral Noyes: That 18 correct,

Mr. Masten. Now, before the recess we referred to
Document %, Ttem 3(d) of Exhibit 142, ang you stated that
Jou regarded that as g genuihe winds execute message undepr
Circular 2353;: 1s that correct ?

Admiral Noyes. Assuming 1t Was repeated again at the
end of the messapge . ‘

Mr. Masten. Yes. This document does not show whethep
or not 1t was répeated at the end of the message ,

Admira] Noyes. Yes, sip,

Mr. Masten. But did you check at the time or was this

Admire] Noyes: T 4o not remember the recelipt of this
3pecific message in detail., Tt occurred after the attack

on Peagrl Harbor .,
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Mr. Masten: How many occasions were there on which

>y -

alleged winds execute messages were brought to you and it

vas left for you to determine whether or not they were

-
. A — o W ———

zenuine winds execute messages?

Admiral Noyes: I could not say. Few.

L e e . . . ko
- -

Mr. Masten: As many as half a dozen or a dozen?'

Admiral Noyes: Not a dozen. Less than a half-dozen.
Two or three, perhaps.

Mr. Masten; Now, Captain Safford has testified before
this committee that & winds execute message was recelved
on the morning of December 4. I am going to read you his
testimony from his prepared statement in that regard. At
page 9641 of our transcript Captain Safford testified as

follows:
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"The winds message broadcast was about 200 words long,
with the code words prescribed in Tokyo Circular 2353 appear-
ing in the middle of the message, whereas we had expected
to find the code vords of Tokyo Circular 2354 in a Morse
broadcast. All three 'code words'! were used, but the
expression meaning 'North Wind Cloudy' was 1n the negative
form.

"When I first saw the winds message, it had already
been translated by Lieutenant Commander Kramer, in charge

of the Translation Section of the Navy Department Communications
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3 l Intelligence Unit. Kramer had underscored all three 'code

., . a phrases! on the original incoming teletype sheet. Below
4 the printed message was written in pencil or colored crayon
5 in Kramer's handwriting, the following three translations:

|
6 | "War with England (including NEI, etc.)

7 "War with the U.S.

g "Peace with Russia.

0 "T am not sure of the order; but it was the same as

10 tn the broadcast and I think England eppeared first. I

§ 11 think Kramer used 'U.S.! rather than'United States'. It
; 12 || 1s possible that the words 'no warl!, instead of 'peace?,
c

. % 13 were used to describe Japan's intentions with regard to
% 14 Russia."
E 15 Then dropping down to the bottom of page o6L2 he
. 16 continued:

17 "7 immedistely sent the original of the winds message

18 up to the Director of Naval Communications (Rear Admiral

19 Joyes) by one of the officers serving under me and told him
20 to deliver this paper to Admiral Noyes in person, to track

2t him down and not take ‘no' for an answer, and if he could

. e not £ind him in a reasonable time to let me know. I did
23 not explain the nature or significance of the winds message
24 to this officer. In a few minutes I received a report to

a8 the effect that the message had been delivered."

e —— Free e ) S e TR e

L : - ' -

1

-
™ . f - v I
1 . '1- i ‘- - = B - . j u . .. - r
L B B . R N T R R N vy N N St e B N L T S Ny G S PO |~ Twen v e |



Witness Noyes Questions by: Mr. Masten

Now, going back to the description which I have just
read you given by Captain Safford before this committee, do
you have any recollection of ever seeing such a message as
he described?

Admirel Noyes: I don't believe that his description is

good enough for me to aﬁswer that question. I will say,
howvever, that the message which he describes 1is not an
authentlc execute of a winds message.

Mr. Masten: Why do you say it is not an authentic winds
execute message?

Admiral Noyes: In the first place, for the reason, in
my opinion, that it was not transmitted as the Japanese said
1t would be, which he passes over.

Mr. Masten: What do you mean by that?
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Admiral Noyes: It was sent in Morse code and not by
volce. Not on the schedule and not in the broadcast which
they had said they would send it. Furthermore, his de-
scription of the meaning of the phrases, of course, is not
correct. I think that has been discussed. About whether
it meant war or not. But actually this. one had nothing
to do with including the Netherlands East Indies, the
glrcular that waes set up, the one he says did, East Wind Rain.

Mr. Masten:; 2353? |

Hook s Admiral Noyss: Had nc reference to Netherlands Zast Indies.
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ﬁ‘witnesa Noyes Mr. Masten

H

Questions by:

Mr. Mesten: Now, what are the roasons?

| Admiral Noyes: That would have been the Morse one,

which merely said northeast and south. There is no such

thing in Japanese, any more than there 1s in English of

negative nouns. We donit say, the Japanese don’t say ‘no

|
i
“north wind," they say what the wind is. Tt wasn't provided

” in the code for any negative expression. The only thing

in connection with that I have a recollection of, which
is not very distinct, is that this question did come'ﬁp

of someone trying to meke out of & translation that it
meant"Peace with Russia," which is in common with what he

sald here.

Mr. Mssten: Was thet in connection with a message

that you recall having been brought to you on December 479

Admirel Noyes: I don't recall the date.

Mr. Masten: But you do remember some incident prior

to December 7 having to do with whether the peace with

Russia was proper expression under the winds code?

Admiral Noyes: If I may take up another matter, it

was, in enother place, in & previous investigation, it was

sald that one of the watch officers telephone to me at my

home a possible winds execute message and I replied that

that was a peculiar direction from which to have the wind

blowing. I didn't remember thet at the first investigation.
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!
h2 i Captain Safford recalled to my recollection that that
is what I had agreed I would say, that if I didn't agree
over the telphone that the message was authentic. So if

| that i1s the message that part fits together.

I believe that a message was present to me which in
some way mentioned Russia which I was unwilling to accept.

Mr. Mesten: Let's come back to the reasons why the
particular message descrived by Captain Safford in your
opinion would not have met the requirements of the winds

code?

In the first place, you say you have no specific re-

collection of this incident?

Admiral Noyes: That is correct.

Mr. Masten: Then you say that if a message such as

:
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this had been brought to you, you would not have regarded
| 1t as an authentic winds execute fop the reasons, first,
thet 1t was a Morse broadcast where as you expected it

to be a voice broadcast?

..Admiral Noyes: Because it had been stated In the
set-up that it would be, when these expressions were used
1t would be in a voice broadcast. In circule 2354 there
was not another set-up that could have been used in the

Morse broadcast.

Mr. Masten: Your second reason was that the message
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h3 | as written,. the interpretation as written, as said to have
‘ - been written by Captain Kramer, af the bottom "including
. || N-E.I. etc.” which do not appear in circular 2353; is
d 'l that correct?

o lir Agmliral Noyes: That 1is correct, and also the fact --
|

, |l Mr. Masten: Or in 2354, for thet matter?

. Admiral Noyes: This did not agree with 2353, which
|
1

" Captein Safford it was intended to be. Captain Kramer

also I believe stated thet he would never have written "wap"

in sion used in regard to Russia was in the negative form; is

; i% because he didn't consider, and so testified before the
O
; & committee that that was the correct Japanese translation
=
' f a of the set-up.
% a Mr. Mesten: And your fourth reason is that the expres-
:
o
L¢]

that correct?

a5 Aduiral Noyes: Thet is correct.

- Mr. Masten: Which was not provided for under the

circular establishing the code?

19

o Admiral Noyes: Yes, sir; and there is nothing positive

oi to show that it did eppear in the middle of a broadcast so

that it was repeated twice.

23

e Mr. Mesten: But the phrase"including N.E.I." might

" have been derived, might have been derived, might it not,

by from the dispatch you had received from Admiral Hert, and

——— ——
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- which also appears in Exhibit 142, and in which he says he
| translates the intercept receipt from Singapore, the

phrase "Nishi" as meaning England, including the occupation
of Thal or invasion of Malaya or N.E.I.

Admiral Noyes: That 1s right; that is 2354,

I will tell you, I think they did a poor job éf a second-
hand translation out there. I think they'got i1t rather mixed
up.

Mr. Masten: Do you recall whether by the morning of
December %4, this message from Admiral Hert hai been re-

celved? That is on page 1(c) of Exhibit 142.

Admirsl Noyes: Please repeat that.
Mr. Masten: I just wanted to get your recollection as

to whether or not this message had been received in the Navy
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| Depertment before the morning of December 4.
Admiral Noyes: It had, It should have been. It was
Jtran.amitted on the 28th of November.

Mr. Masten: Now, Colonel Sedtler testified yesterday
before the committee that on the morning of Decembmr 5th
you telephoned him and saild to him, "The msssage is in,"
or words to that effect, regarding a winds execute message.,

Do you have any present recollection of having said

that?

Admiral Noyes: ©No, I have not. We hai a orivate tele-




12,617

1 I witness Noyes Questions by: Mr. Masten
h5 . f phone, secret telephonc, from my desk to the desk of the
2 | Chief 3ignal Officer in the Army and we talked together
. | & number of times a day. As tc any particular conversation
" I do not identify a conversation such as he testified to,
" | although I wouldn't say it didn't occur. |
7 | Mr. Keefe: What was the last part?
4 Admiral Noyes: I would not say that it didn't occur
: | because I talked to him several times & day.
. Mr. Masten: At any ra te you were in communication with
; i ' him on matters such as this from time to time during the
E & | period prior to Pearl Harbor?
!z 23 :l Admiral Noyes: That is correct. I cannot see why I
. i ; should have sald "The" messags, because, to my mind this
% - | was not "the" message. We had large numbers of messages
» & to‘ discuss. If anything the note which we were waiting for
o was more important on the date he says, the 5th, than this.
e Incidentally, his day 1s not the same as the date given by
= Captaln Safford or Captain Kramer, which makes it difficult
g - 1] for me to identify a date in answering.
a4 Mr. Messten: Well, now, would it have been your practice
i in deciding whether an alleged winds execute message was 4
2= I authentic or not, to have discussed the matter with Admiral
da Ingersoll or Admiral Wilkinson, or Admiral Turner before
20 | making up your mind on the subject?
I

e e o
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| Witness Noyes queatianﬁ by: Mr. Mesten

Admiral Noyes: Yes, particulerly if I, if it met

| some requirement, and if it was approaching the borderline,

I certeainly would have discussed it with them.
Mr. Mesten: Admiral Turner testified before this

committee that on December 5th in the afternoon you tele-

" phoned him and told him that & winds execute message trans-

leted "North wind clear,” or perhaps "North wind cloudy”
had been received in the Navy Department. Do you have
any recollection of that incident? |

Admiral Noyes: He seys the afternoon of the 5th?

Mr. Masten: He salid the afternoon of the 5th.

Admiral N oyes: Of course Captain Safford says the
morning of tke 4th. I would say there was only one message
that haed a Russian slant. They are probably both talking
about the same false message.

Mr. Masten: But you have no specific recollection of
that particular incident?

Admiral Noyee: I have not, except that I have an in-
distinct recollection of a message of going over this
thing once before, that there is no such thing in Japanese
es a8 negative noun, |

Mr., Masten: Then would it be fair to summarize your
t?stimony on this question of a winds execute message as

follows, thet prior to December 7 in your best recollection

: - - .
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- no aunthentic winds execute message was received in the Navy
| Department?
Admiral Noyes: That is correct.
Mr. Masten: Prior to December 7, that a number,
perhaps as many as a helf dozen alleged winds execute
| messages were brought to you and you decided, psrhaps after

consultation with Admiral Ingersoll or Admiral Turner or

Admirel Wilkinson, that the messages were not authentic winds

messages?
Admiral Noyes: That is correct, except I would say

that some of the ones brought to me were brought with a

subordinate saying himself that he was sure it couldnit be

correct.
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In other words, already questioned by one of the watch

officers, or Captain Safford.
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Mr. Masten: Were the watoh of ficers supposed to bring
them direotly to you or to take them to Captain Safford if
an alleged message came in?
| Admirzl Noyes: They took them to him if he was thers,
Mr, Masteon: If he wus there.

Admiral Noyes: I imagine.

[ ]

t! Mr. Masten: Do you recall having had anything to do

after December the 7th with the praparaticn of a folder of

' intercepted Japanese messag~s to be submitted to the Roberts

Commissiogf?

Admiral Noyes: I received orders from the Secretary of
the Navy, probably via the Chief of Naval Operations, to pre-
lpare such a folder for the Roberts Commission and I passed
' that order on to my subordinates and checked the folder after
Iit was presented to me,

Mr. Masten: Did that folder include an exesute message
under either of the codes estaﬁliahihg the winds ocode?

Admirul Noyes: It 4did not, It was supposad to contain

' no magic or any reference to 1it,

Mr. Keefe: What was that answer?

AdmirallNoyes: ‘he folder for the Roberts Commission
was not supposed to contain mazic.

Mr, Keefe: Apd did not?

R T T L s T I N O 47 S R e v

i Admiral Noyes: It did not to the best of my recolleotion,
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If it 414, it got by me.

Mr. Mas ten: Now, there is one other point at whioh

thls winds message comes up and that is in conneotion with
the warning dispatch which Captain MoCollum prepared during
the week prior to Pearl Harbof'anﬂ which was never sent.
Captain Safford has testifled before this committes in
connectlon wlth that message and he also testif led before the
Navy Court that the message ended with & reference to the
' receipt in the Navy Department of s winds execute message.
Do you recall having been shewn this messaze propcsed by
Captain MoCollum on or about Degember the 5 th?
Admiral Noyes: I recall having been shown a message
préepared by Captain MeCollum. I am not sure of the dute., In-

cildentally, Captain MoCollum’s own testimony was that i1t did
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net oontaln any reference to the winds message; that is my

OwWn recollection,

Mr. Masten: Do you reocsll whether or not the proposed
message oontalined a reference to a winds execute?

Admiral Noyes: I will 8ay 1t d4did not.

Mr. Masten: It 1s your present recolleotion that there
' wae no refearence in this message prepared by Captain MoCollum
to any winds exeocute messaze, 1a'that correct?

Admiral Noyes: That 1is gorraot.,

n:  Jow, referring srein to Wiess Gispetohes
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yi

| -
' 4n exhibit 37, on pazes 42 to 44, which were the messaged re-

1
II
H

garding the destruction of oodes by the United States' rep-
resentatives 1n our ocutlying islands, will ycu state again, -
I thlink you touched on it briefly earlier, - will you state

- again why those messages were prepared at that partiocular

time?

Admiral Noyes: To the best of my recollsection, based

- on an intercepted Japanese message, w2 had on the 3rd ,f De-

- oember notifled our outlying representatives of the fact
| that the Japanese had destroyed their ocodes and pgpers in

general.,

Mr. lasten: Now, thrse are the dispatches on pages 40
and 41, are they not?

Admiral Noyes: The dlspatches on.paéea 40 and 41, On
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the morning of the 4th of December I uskei Admirsle Turner and

- Wilkinson to oome to my office and proposed to them that we

- had better destroy our own ocodes and ciphers in our most

outlylng positions. They agreed and I gave instructéons to

Captaln Safford over the inter~offlce phone to prédpare these
messages whish yocu have on the exhibit.
Mr. Masten: And the reason; the immediate cause of send-

ing those out was the recelpt and interception in Washington

of the Japanese messages instructing their represent:tives

to destroy thelr codes, 1e that correct?
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Admirzl Noyes: It was a natural sequence to the f:ot

that they h:d destroyed theirs at the places hamed, Tokyo,

Bangkok, Peiping, Shanghal., Of course, vhen we did 1t we

nlllmitod oursgelvaes to any ~- we out ourselves off from any
further information. That is the reason it wag desirable from

our point of view and from the operatirnal people's point of

 view that 1t had to be agreed to.

|

! Mr. Masten: And the sending of those messages was not
foauaed, are we Lo understand, by the reoceipt in Washington of

I
a winde execute messagze prior to that time?

Admiral Noyes: That is correot.
Mr. Masten: You say that 18 ocorrect?
Admiral Noyes: These messages were not ozused by the

| recelpt of any winds ocode dxecute.
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Mr., Masten: Now, Admiral, turning to the events of De-
(|

!oember the 6th and 7th, will you state briefly where you were
|

|ancl what ycu did on the late afternoon and e vening of December .

| .
the 6th if yecu can now recall?

Admiral Noyes: On the 6th, Saturday the 6th, around nocn-

;time we had another conferance, to the best of my recollecticn,
to d4ilsouss authorizing the Communier-in-Chief, Pacific to de-
stroy more codes, which was a rather serious mat ter because

thut stikl further out down our communications, inceming com-
r

‘municutions. The messsge was prepered and gent up to be
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| considered by the Chlef of Naval Operutions and eventually

| released by him, or by Admiral In- ersoll it was.

ﬁ Mr. Masten: Cpuld I interrupt you and ask you if that
\

is the massage on pase 44 of exhibit 377
Rdmiral Noyes: No, ‘thut 1s about Guam. It 18 the messare
on page 4-,

Mr. Masten: The message en page 456 1s the one that was

discussed at thls confer-nce to which you referred?

Admiral Noyeé: That 18 sorrect.
| Mr, Masten; Apd that was in the lats afternoon of De-
' cember the 6th?
#dmiral Noyes: You ses, wé had Com 16, who was the shore
representative of the Commander-in-Chlef, Asiatic, he had
been covered by the dispatch on page 42 and this covered the
rest of the islands.

ur. Masten: Now, about what time d41d this conference take
prlaze?

Admir:z]l Noyes: I would not remember except for the re-
fe_renoe number on the dlspatch, which is my best guide.

Mr. Masten; And what time does that indicate?

Admiral Noyes: That 18 arcund noontime.

Mr, Masten: Around necentime.

Admiral Noyesa: The middle of the day.

Mr. Meaten: Now, during the afternocn 3f December the 6th
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did yru know that the thirteen part message, so~ocalled -- you

| are familiar with what I mean when I refar to that?

Admiral Noyes: Yes.

Mr. Masten: Did yocu know that that had been received and

_..

Wn8 belng decrypted in the Navy Department?

Admiral Noyes: I now believe that I did. I was either

informed or saw the rough originals cf the parts and k new they

s
' were coming in and I partisularly instructed Xramer to be

. sure that the Seoretary of State get hie ocoples promptly, al= ; |

though it wpas the Army mresponeibllity for the delivery, besause

I felt 1t very 1mportant that he should be gble to study the

. note before the Japanese representatives presented 1t to him. .
} Mr. Masten: And when did you first see the thirtesen
{ parts as translated?

Admiral Noyes: As I say, I think I saw the rough. When

|
| these messages come in orizinally they are quite full of
holes and they were -- I think you will notice in that messagse,

1 believe, there was only forty-eix words that we never diaqa

e e & - ————

get. I saw enough to get the sense of i1t before I left.

— —— —

Mr, Masten: Can you be more speoifis as to what time it

T C— Rl . — il | i gl

. was’?

| #dmirel Noyes: No,

1 Mr. Masten: It would have been along in the lats after-

- noon, before six o’olock?




387

D J NOLDONIHMEIYM MINYY U QY M

(2

10

17

8

i
— . m T ww = = e m—

12,626

Witness Noyes Questions by: Mr., Masten

Admiral Noyes: I left between seven and eight, nearar

| eight, ffom my office. It could have been any time. It

wasn't after éight o'clook,
Mr, Maaten: And 4i4 you return home at that time?
Admiral Noyes: I d4id,

Mr, Masten: And you were at home all during the evening

- of December the 6th?

“dmirgl Noyes: I was. As I mentioned before, I might
have come bazk then to the office but nobody seems to hava
seen me, so I guess I did not,

Mr. Masten: Do you have any recollection of having seen

on the evening of December the 6th the so-c0slled pilot mes-
sage? That 1s the message on paze 238 of exhibit 1.
Admiral Noyes: No, I am rather definite that I d44d not.

Mr. Mas ten: Yru did not see that in the late afternoon

or evening of the 6th?
|
i

Admiral Noyes: I don't think the Navy received it on the
6th.

&

Mr, Masten: Now, what time did ycu ocome to your offioce
on Sunday morninz?

Admiral Noyes: Around nine.

Mr., Masten: Around nine o‘olock? .

Admiral Noyes: Yes, sir.

Mr, Masten: /4nd vhat time on Sundey morning, or when did

—— A ——
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you first learn of the receipt of the fourteenth part of the
3 fourteen part message’
4 Adniral Noyes: Actually I was roading my ocopy of the

5 |l note when I got the interocept of the warning of the attack on

&

| Pearl Harbor -- I mean of the notice of the attsck on Pearl

7 || Harbor, Just when the book was brought to me I could not say.
a Mr. Masten: Do you reoall speciflcally what time it was
o | on Sunday when you s8&y You firast heard of the attsck on Psarl
1o | Harbor?

11 . Admira)l Noyes: O©Oh, the broadcast, - we interocepted the
12 || broadoast from Pesrl Harbor, I do not remember the exsct num-

K ber of minutes after one, but as soon a8 1t 7as intercepted

4 | by my people, - I wae siltting at my deok reading the booklet

15 || when on my inter-office phone they gave me the message, "Air

3 U "NOLDANIHSYAY "Mvd ¥ QY M

it || rald on Pearl Harbor; this is no drill,"

Mr. Masten: Now, by "booklet" you mean th& volume of

I
|
|
18 ;!translatod intercepts whioh ocontained the full frurteen parts
r

io | of the fourteen part messaze, is that what you mean?

Admiral Noyes: I think the fourteenth part was in 1it,

-

-

v
a—

3 | Mr., Masten: Was the one P.M, message in the booklet at
22 |l thet time? Do ycu recall seeing 1t?
23 Admiral Noyes: I am sure it was not,

24 Mr. Mastan: Prior to that time h:d you seen any of the

35 other Adpirsls in OPNAV duvrine the merrinc of December the 7Tth?
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Witness Noyes Questions by: Mr. Masten

Admiral Noyes: I had been busy from nine ﬁntil one., We

.‘ were quito involved with a Japanese convoy, which over our

regular systems of communisation had been reported by Admiral
| Hart,

Mr. Masten: Did you have any discussion with any of the
other Admirals that morning regarding tﬁq fourteen part and

one P.M. message? Are wa to understand that ybu had seen 1t

' up untll Just prior to the time when the radio messaze was

g intercepted saying, "Alr raid on Pearl Harbor; this is no
|
I

 Arillh?

——

H Admiral Noyes: That 18 my best recollsoction,

Mr. Masten: You had not read it prier to that time and

{had.not discussed 1T with anyone or had heard anyone else

talking about 1t or if1 receipt?

Admiral Neges: I miszht explain by saying that Kramer in
being cauzht between the Whlte House and State Department and

Seoretary of the Navy dld not get around to cover my coples

e — i W i —— . i—.

of those messages, which was quite prcper because I knew my
Job was to see that the thinzs got delivered to the ultimate
_ addressees and I would not expect him to hold up in zetting
;the coples threrugh. I gathered from his testimony that when
he returned from one trip he found anothér and had to go

I
right back. I think that i1s the reason I did not have my

booklet sooner.

4

"

WEARTs T TN TR B TR T SR e T e RN SRR N S L RN ey g e a il o8 T v N S P e



"‘NOLONIMSYAA TNYd © Jur M

= T 0

12,629

Witness Noyes Questions by: Mr. Masten

Mr. Masten: Now, you said that on the afternoon of De-
cember the 6th you hai seen the thirteen part messaze in the
roughe

Admirsl Noyes: I said I think so. I had either seen
them or hud been told about them by Kramer.

Mr. Masten: Did you receive any =-or, rather, d4id yru

 leave any instructions with Captain Safford asbout 1t or with

' Captain Kramer about 1% when you left the Navy Department on

.~ the evening of Decewmber 6th regarding that message or any

other intercepts?

Admiral Noyes: The only gpecific inatrusticns that 1

. remember we»e to be sure that the Secrstary of State got the

f completad copy a8 soon as presible. At the time it 'ras QcD-

ing and we 414 not know how long it was golng to tecke for the
note to be completsad.

Mr. Masten: Did anyone get 1n rouch with ycu during the

' 1ate evening or night of December 6th re-arding those mes-

sagest
Admiral Noyes: Not to the beiat of my recollnétdona
Mr., Masten: Is there anything else in conneotion with

the events of those two days that ycu now recall that would

' be helpful to the sommittee? For example, as to whether or

" not during the morning of December the 7th yocu heard any

dinoussion of Pearl Harbor.
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, | Yitness Noyes Questions by: Mr. Masten *'
: 2 Admiral Noyes: Well, I can be very definite that I "T
( + |l heard no discussion of Pearl Harbor.
g Mr. Masten: You heard no discusslon of Pearl Harbor?
5 | “dmiral Noyes: I heard no discussilon of Pearl Harbor.
o Mr. Masten: Until the time ;af t he attuch?
7 Admiral Noyes: <hat 18 ocrrreot. There is only one thing.
8 iA British offiloer cume to my office sher tly afte” nine o'oclock
q :|1n ocennecticn with this actual sighting that we had made of
L0 :thia Japanese convoy heading elther for Thailand, Maluy Pen-
£ 2 | insula or the Philippines. It w..8 around abreast the Philip-
(. : 12 'pinea at that time. He had some infcrmation and I gave him
i .+ | ours , which we were doing, and he wanted an appc intment with
% 1+ | the Seoretary of State. I oalled up the Secretary of State's
G i
‘ 15 ||off10s and they told me that the Japanese, I believe, had
" 5 |'conflioted; that the Japanese repesentetives had asked for |
17 |lan appointment'at one o'clock. 7That 18 the beat of my r<col- '
s || 1leotion. ;
19 Mr. t-.&asten: Other than thut innsident you have no other "
() snformetion which you think would be helpful ragzarding the
® ., ||eventa on the morning of December the 7th?
| 20 Adnircal quea: Noo
29 | Mr. Masten: Now, Admiral, whut steps wers taken 1in the
.y ||Navy Department, in your division of the Navy Department im-
25 medlately after December the 7th to meke oeftaln that there
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wWitness Noyes Quentions by: Mr. Masten

were no leaks of information ¢rom the Navy Department? I sup-

pose there were such stops taken.

Admiral Noyes: Well, I read in the paper Captaln gaf -

| ord's testimony that I direoted all personal memoranda to

be destroyed, war having been declured. I have no recollec-
tion of thet partioular meeting.

We had a conference every Tuesday morning of divislon
heads, but I certainly would be perfectly willing fo etand by
' that orde». I would not have allowed off loers to keep per-

sonal memoranda on seoret matters and it 48 now, 1t is at the

|

lpresont time a standing instructiern in the Navy.

Mr. Masten: Did you attend a particular m~etling or call
together a particular meeting of yocur subordinates to lssue
guch instructicns during the week after the Pearl Harbor ate
tack?

Admiral Noyes: I have no such recolleotion, but as I nay,
| I may very well have done that. That would have been a logiocal
thing to 40,

Mr. Masten: Captain Safford also testified that at that
meeting to whioh he referred there wae reoference to stopping
the attack or the rumors about Admiral Kimmel and General

Short. Do Yyou have any recolleoction of that?

pdmiral Noyes: I heve not, but the same thing apolies.

—— . — —

Acoordine to what he sald, T gpid thet tho FHoberts Ceonisalen




L 3

O

1]

13

| 4

N 3 PROLIONIHSYA "Nvd © Iy W
A

[0

8

1 9)

()

/|

L
i
i

;;witnoea Noyes Ques tions uf: Mr. Masten

was going to inwstigate the attack on Pearl Harbor and that I

! 4144 not want any gosesiping from any of my people. If they
had anything to say they were to svy i1t when they were wit-

' nesses on the stand, whizh 1s also standard Novy prooedurs,

that witnesses are not to disocuss matters aside from oourt.
Mr. Masien: Did any instrfuctions of that character which

| you issued at thuat time ocall for the destruotion of any of-

ficlzal papers of any kind?

{ Admiral Noyes: Absprlutely not.

Mr. Masten: I think we have no further quesations,

I The Crairman: Junlor counsal has covered the ground so

| thoroughly that the chairman has no questions to ask.,

|35 o Coopﬁr?
"he Vice Chairman: No questions now.
The Chairman: Senator Geor:ie?

Senator George: I do not belleve I have any ut the pre-
|

gent time., I may wunt to ask some later on. :
The Chairman: Mr, Clark? Mr, Lucts? Mr, Murphy?
Mr. Kurphy: Admiral Noyes, there hus been testimony be-

fore this committee that you made a ocull to the Army and ycu '
1 , "5
'gave them to belleve that there had been some kinds of a winds |

|

intercept and that the Army in their desire to find out what

' the truth was called yru on the phone and yru sald you were

I
)

ﬂtoo busy. you had to go to a mestinz, Is that true or not true?

I
1

| .
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Witness Noyes Queations by: Mr. Murphy

“3miral Noyes: I have no such recollectiocn, Mr, Murphy.
I don't believe that I would have ever h:ndled it in that way.

Mr. Murphy: Well, now, this committes for the last two

| weekxs have besen working night and d¢y on this matter, I think

largely on what your subordinatse, Captuin S afford sald, that

he took it to you and he sald when he brought it to you that

—_—

ended his resvonsibility and I think this committee is en-

T titled to a definite, posltive stutement from you, to plck up
! from what your subordinate stated with reference to 1t.

i Captain Safford said: "There was a Winds mess,ge. It

meant war-- and we knew it mesant war,"

What do you have to say about that?

Admiral Noyes: I say that that 1s not a correct state-

ment.

Mr. Murphy: Also Captain Safford sald:
"I sar the Winds message tyoed in page form on yol-

low teletype paper, with the translaticrn written below.

| I immediately forwarded this massage to my Commanding

off icer (Rear Admiral Leigh Noyes, USN), thus fully dis-
sharging my reaponaibilitm&n the matter."

Is that so?

Admiral Noyes: I ocannot say that Captain Safford 4id not

send to me a message. I will s ay that he sent me no messa-e

' vhish wae a correct execute of the winds weasase ory, ruther,

B i A T et s i v A L o el Al oL b o o Al P TR T




Witness Noyes Questions by: Mr. Murphy

{

that I 414 not receive 1it.

&}

3 I will azain read you what Captain Safford said:

4 "I lmmedlately forwarded this message to my Cemmand-
s | ing Officer (Rear Admi~al Leigh Noyes, USN), thus fully

a dischurginz my responsibility in the matter."

7 ; He 8aid that he forwarded this messaze to ycu personally.
8 Do you know whether he did or 4did not? Ie that question oclear?

0 Admiral Noyes: I ocannot say that Captain Safford did

not on the 4th of December forward some form of message on

11 yellow teletype paper to me. If 1t was such message g8 he

L‘:*i Y A

12 desoribes, 1t was not a correot exeocute of the winds messare.

1Myd ¥
-
{

'3 P, Murphy: Now, he says on page 2:

-

; 1y "CINCAF 281430 together with Tokyo Cirocular 2353

0

; 15 and other ocrllaterel interocept information apparently

A made an impression upon the Direoctor of Naval Intelli-

17 gence, for he immedlately sent word to me, throuzh the
18 Director of Naval Communications, that he wished the

10 Communioutlon Intelligence Organization to make avery

20) atiempt to intercept any message sent in acsordsanoce with
21 the Winds ocodes,"

22 Was 1t usual for Admirel W4lkinson to send messages to

23 Capteln Safford through ycu or would he confer with you di-

24 rectly?

os | Admiral Noyes: He would aeonfeor with me direotly zand in

|

i
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Witness Noyes Questions by: Mr. Murmhy

my own opinion this 1s not correct.

Mr. Murphy: Now, then, he Buys:

"It would be a feather in our cap if the Navy got

it and our sister service didn't,"

Were your servioc~s trying to get feathers in their caps
in competition with the other service that you know of?

Admlral Noyes: They were not and I 4isapproved very
much of his making any such statement. We were making every
effort fo cooperate with the army. As I told you, we had
the olosest cooperation between General Maughborne and myself
and he wae later succoeeded by General OClmstead and Colonel
Sadtler was Aoting at the timse,

Mr. Murphy: Now, I would like to ask at this point, Mr,

Chairman, that counsl prepare for the re-:ord Tokyo to Wash-

| 1ngton Serial 8435, dated November 27, 1941, presoribing the

echedule of Tokyo news broadcasts, as well as OPNAV 282301
and the three other messages which (ptain Safford referred

to at the bottom of page three Af his 8 tatement, so that all

- five of them can be in the record, Are they in the record?

Mr. Masten: They are not in the record, Mr., Murphy.
Commander Baecher has furnished us with a number of the mes-

sages referred to in Captain Safford’s statement and they are

| 8%111 looking for scme others snd we had intended to put them

all in at the Bame tims,

- e -IF. a . | e S & = - 1_ - i @& 5 -Hh'."lh . B - i
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‘Witness Noyes Questions by: kMr. Murphy

Mr. Murphy: We will zet them all 1n-at the same time.

Hr. M.sten: I think this 281430, that 'is one of the
doocumenss we have here, If you wish me to do eo, I will
read it into the record now,

Mr. Merphy: No, I will wailt. I want them all to go

in : t the same time in the record 80 that we can refer to

them at one plane.

Captualn Safford saild that his superiors were heckling
him, You did not indulze in any heokling of Captain Safford,
did you?

Admiral Noyes: I never 4id.

Mr, Nurphy: That 18 on page 8 of his 8 tatement.

Now, he says on paze 10:

"We used to ‘sample' these breraicasts perlodically
untll the ¥, C.C.'s Foreign Broadoast Intelligence Servioce
came into existence and relieved the U.S. Navy of this
duty.*

And he 18 speakin> there of geueral information broad-
casté, a8 well as Domel News to its dip lematic and consular

offilclels in foreign lands.
Is it true, Admirsl, that the F.C.0O. did take over that

functlon from the Navy?

Admiral Ngyes: The Navy never had that funotion, Mr.

Murphy. Mr. Berle, who was Asslstant Seoretary of State, -
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Witness Noyes Questions by: Mr. Murphy

one of his representatives came to see me at one time and
asked i1f we would not expand our copying of Japanese broad-
casts, I told him that we did not want to g0 into that bus-
iness, we had all we could handle with offioial traffio and I
suggested that we much preferred that the F.C.C. should do
1t. Eventually the F.C.C. got some funds or found soms funds
and took that on. It was more a taking on than a taking over.

Mr. Murphy: Now, then, Captain Safford then in 00 NNag-
tion with that on page 10 said:

“There 1is no basis for assuming that the Winds

message had to be sant on a volce broadcast",
and then he leaves the inference to me, at least, on pare 10
that the Navy then started, after Degember let, to lisyen
in on these broadcasts which F.C.". was covering generally.
Do yru knew whether or not that 1s true?

Adniral Noyes: I do not agree with him about its not
being neceesary to send the broadoast by voloce. It had to
be sent in accordance with the instruoticns that they had
sent out, on ocertaln broadcasts, which was at a deflinite time,
ond 1n volce, We only covered such broadcasts as were spaeci-
floally covered b; those two ocirculars.,

Mr., Murphy: WwWell, it 1is true; 1s. 1t not, that F.C.C.

was cowring the general information broadecast and the Domei

News hroednpet to Ainlom-tie e2nd conayl-» offioicle?
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|
l  Admiral Noyes: I think so, sir.

Mr. Murphy: And do you of your own knowledge know whether

‘- or not Cheltenham then decided to go into th:t fleld as a

| result of this dilspatch on page 155 in exhibit 17

Admiral JNoyes: Wheiher Cheltenham started to cover this

circular 2354 on pagel55?

Mr. Murphy: Yes, sir,

-t - —

——

Adpiral Noyes: The one we were talkiny about 1s page
154,

Mr. Murphy: .hat 1s right, but Safford talks about page
155 instead of 154.

Admiral Noyes: No, sir, I think he has get them mixed

My, Murphy: He says:
"We expected that the Winds message would be sent

in Morse code =-- and it was."

Admiral Noyes: Well, I think --

Mr. Murphy: Were you expeoting it to come in Horse crde?

fdmiral Noyes: No, sir. I think Coepmander Rochefort
tesﬁified to the same effes#t on that.

Mr, Murphy: Well, Commander Rochefort was listening

only for voloe and he certainly would not get ocode if he was

listening for voice.

Admiral Noyes: I think that the twenty~four henr a dav




' Witness Noyes Questions by: Mr. Murphy

2 coverage that he mentioned was -~- it 1s, and I may be repeat-
3 ing, - Just llke WINX in their news broadcasts. They do

mt send 1t out twenty-four hours a day, all day, but during

|
3 the twenty-four hecurs of the duy they had csertain schedules

i\

8 || on which they broadecast that news and people iieten for it.

7 Mr. Murphy: Now, Cap taln Safford sald on paze 11:

8 | "The orizinal documents giving details of the i nter-
0 L: captlion of the Winds messaze are net aveilable.™

10 E Yhat 18 ycur answer te that?

TH | Admiral Noyes: He was in charre of ths files at the

12 time, I will say further I left Washington in F'ebrua‘ry 1942

ivd © QUn A8

5 ) and I have no knowledie of what has oscurred sinase then,
(4 ldr. Murphy: Well, ha also stated that after he went to

15 your office that there was a smooth copy plazced in th:s dig-~

2 0 'NOLDNMIKSY N

13 patch case and that that was delivered to eash of the recip-

17 || lents 1in the Army and the Navy. Of course, he had only an
18 |I lmpressaion on that. |

19 | Did you ever approve any winds intercept as being au-
20 || thentio so that it would gsat ovér to Captuain Kramser and thsn
21 be‘ plazed as a communication for each of the recipients of

12 meglic 1in the Navy and the Army?

2 ’! Admiral Noyes: 1 4id not, Mr. Murphy.

I would like to say about the filsg, I was talking to

. the oommandinz officer of the redio station at Chel tenham.

5 . - " - J - - -
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This broadocast businsess, when you intercept it 1s not addressei

(e

2 to us. It 1s thin3ys 1like weather rsaports and press and thinzs
1 like that that build up to a terrible amount of paper in a

& ] short time and 1t 1s customary in any naval radio statien

0 to keep flles of any message addressed to a station for whioh
7 they arae r-sponsible or which comes for information, in other

s |l words, all Navy business, but intercept stuff is néver kept

o, || more than three or four months,

10 | Now, thls question not having been ralsed, as I under-

8tand 1t, until almost a year later whatever station might have

QY

intercepted would have by that time destroyed 1ntorboptu that

far back., The commandinz officer at Cheltenham told me it

‘E'r“ .1‘.*'!1 v

- -
T A . el — . . g

was oustomary to keep 1t for three or four months,

15 Mr. Murphy: Well, you d4id receive then af ter that month-

J QO "ROLSMe

16} 1§y reperts from Cheltenham, Winter Harbor and Bainbridge

7 || Island, d4id y cu not?

18 Admiral Noyes: Yeas, sir,

— e —

10 Mr. Murphy: And thoss reports for 1941 are stil} down
20 in the Navy Department, aren't they?

Admiral Noyes: I left there, I haw no informeticn on

o

2z || that matter,
23 Mr. Murphy: Well, at any rute I anm 20ing to usk the

24 Navy llalson to make a statement in the r-gord as to whe ther

°5 Il they ars or not. I undarstand thoy are gnd have bean 8ince

L L TR T . P LS ' & -M"ﬁ B e B -
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2 1/1941, but I would like to have it definitely by the Navy De-
3 || partment.

4 Now, then, he says at page 12 -- 48 hein a position

5 || to indiocate 1t now?

6 The Chairman: Not at the moment.

e Mr. Murphy: My question is whether or not the reports
8 | from Cheltenham, Bainbridre Island and Winter Harbor are

0 avallable at the Navy Department presently for the month of

P

o

Decamber 1941,
| Commander Baecher: They ara, sir,

12 Mr. Murphy: And they have been since 1941, have they,

'3 | the monthly reports?

!4 Commander Baecher: Yea,‘that is the way I understand it,

15 gir.

2 O 'NOIDNINSYM "INYd © Qury s

163 Mr, Murphy: Yes.

17 Now, then, at page 12, Admirsal Noyes, Captain Safford

|
18 8ald:

10 || "The Winds broadoast message was about t wo hundred
20 words long, with the 20de words presoribed in Tokyo

21 circular 2353" -- 80 that would be voine broadcast --

22 "appesaring in the middle of the messaja, whereas we had

23 oxpaoted to Tind the onde words of Tokyo eircular 2364
SE L in a Morse broadoast " |

25 Now, then, if yev will Juot zo back tc 154 ans 155 a

x | —gra g s b .
- -
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L™

H while, in 154 itwas to appear in the middle of the daily
|

a || Japanese language shortwave broadoast and at the snd and the

4 sentencs was to be repeated twice. Opn the one cn paza 155

5 ]| it was to be repsated five times and both at the baginning

03 and at the end, On 154 it wait to be in volice. On 155 it

- lwaa to be in code, So that Captain Safford describes one

8 that 18 part of 154 and one that is part of 155, Do the

0 Japanese do things lilke that?

L0 Admlral Noyea: They did not, sir. I think the Japan-

't || @88 are much more meticuloue than any people I know of 1 n

| 22 carrying out exactly instructions that they send out. That
13 18 suppreed to be one of their faults,

14 My, Murphy: Now, then, as I unierstand it yau have no

15 recollectlion whatever of a call fror (aptain ‘5aitleP.to in-

9 O KOILODNIMSYAM "Nye @ QUY *A

i | qulre as to what word was used, 10 you? Do you have any such

17 recollection?

i8 || A iral Noyes:‘ As I unierstani it fror listening to

i 0 Colonel Saditleris testikony he talks about the 5th of Decerber

26 |} anl Capt adin Safford's is the 4th of December.

2 Mr, Murphy: Well, now, 10 you have any vecollection of

22 having elther on the first, seconml, thiri, fourth, fifth,

23 slxth or seventh of Decemrber had a ocall fromr Colonel S,4tler

“i 1 asking you what word was usel in the alleged windis intevrcept?

an | Admiral Noyes: I have no such reccllection, sir.
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Witnees Noyes Questions by: Mr. Murphy

I could not say that he 111 not ask mre such a question because
we haniled many ressages together and1 the only thing that I

ar surprisgel at 1s that he would rake a poirt of some one,
that I would say, - that he wouldl say that I would speak of
the wessaze when we haniledi so rany things together.

Mr. Murphy: Now, then, when 111 you fivrst have a talk
with Cpptain S afford1 as to whether or not there were any mis-
sing pgpers or 4111 you ever have a talk with hir?! Ha has been
talking to a lot of people for a long tirme. Di1 he talk to
you about 1t?

Adriral Noyes: The only time I have talked to Cantaln
Saffordi, - I had been away fror Washington from February 1942
until March 1945 and somre tire after I got back. I had not

heari any wore agbout Pearl Harbor since I had appeared before

the Naval Court of Inquiry.
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|

l

5 Mr. Murphy: Now at this point I would 14ke it Af

3 counsel would produce the page in the record referring to
the Rochefort message that Colonel Bratton said he forwarded
to Hawall, and I would 1ike to offer that in the record at
this point for the reason that the record shows it was

mailed instead of dispetched, and I would like to ask the

witness about 1it.

Do you have that? It is in the B, C or D of the Army

Board.

.

Mr. Masten: We do not have 1t in our record- °
Mr. Murphy: While you are getting that, I will move on.
Admiral Noyes: I did not finish, Mr. Murphy.

Mr. Murphy: Excuse me. Go ehead, 1if you will. I am

10rry.
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Admiral Noyes: I do not know whether you want to go
ahead with my talk with Captain Safford.
Mr. Murphy: Yes.
Admiral Noyes: I did not see Captain Safford from
the time I left Washington or hear from him until I got
o4ck in March 1945, |
Mr. Murphy: So you did not talk to him in the meantime?
Admiral Noyes: T did not.
Mr. Murphy: Did he try to commﬁnicate with you?

Admiral Noyes: Did he %ry to commnicate with me ?
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Mr. Murphy: Yes.
Admiral Noyes : No, sir, he did not, to the best of
. my knowledge.

Mr. Murphy: When you came to Washington, - you say

| 1t was what month of 19459

Admiral Noyes: March, 1945.

Mr. Murphy: Now then, Captain Safford did talk to
you on your return to Washington?

Admiral Noyes: He came to see me on my initlative.

Mr. Murphy: Will you tell us what that conversation was?
flrst tell us when it was, and then what 1t was.

Admiral Noyes: I gathered from the questions that

wore asked me in the Naval Court of Inquiry that somebody
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S0 I called up Safford and asked him to have lunch
with me. He said he was very busy and could not, but he
would come down to the office. T told him I wanted to see
Alm about things 1in connection with our past, with the
Office of Naval Communications .

5o when he came down I told him I gathered from the
questlions that were asked me that there was some difference
of opinion, and asked him why he and Kramer and T could

not get together and get hold of the files, now that we

“ere here 1in Washington, and remove any of thess dissc.cepancies
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aand decide them one way or another.

‘Well, he said there were not many discrepancies, and
ne sald he was sure there was a winds mesaagé and that
everybody else agreed with me. I said, "Can't you find
Yome evidence that you are right, that you can show me what
this 1is based on?" He sald no, that he had not been able
to find anything. So he said he was going to write a
Atatement and when he got 1t together he would show it to
me and we would talk it over.

Well, I did not hear from him. In about, I think it
was in August, there was something in the newspaper about
Pearl Harbor. So I called him up. There were some things
that I had not ever heard of. I called him up and I asked
in1im what he was doing about his statement 1in conf'erence with
me. He said that he was still working on it. Within a
fow days it was proposed that this congressional inquiry
occur. So he called me up and said he thought it would be
batter 1if we did not have any conference, that we might
be oriticised for talking together, and I agreed with him,
and 8o we dropped 1it.

Mr. Murphy: Do you know of any trouble that Captain
Safford had, or any differences between him and anyone
down there at the Navy?

Admiral Noyes: T do not.

= —i.;-li.'ﬁ.f--'u._'ai-.‘n - - -
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Mr. Murphy

Mr. Gearhart
any difference between him

- Witness Noyes Questions by:

Was there

i Mr. Hul'phy:

and Captein Redman, or ényone else there that you know

| of?

, Admiral Noyes: I left Washinzton in February, 1942,

J Mr., Murphy:

That is right.

I have just one other thing that I want

to cover, that I will pass for the tire being. When I find

— oy —

that cne thing I want to show a reference in the Army Board

to the Rochefors message,

The Chairman: All right. We will pPass you temporarily.-

Senator Brewster 1s absent.

Mr. Cearhart.

Mr. Gearhart: Admirel, did I understand you correctly

| to say that you testified first in the Navy Court of Inguiry
' investigation®

Admirel Noyves: Yes, sir,

Mr. Gearhart: Y ou have not vestified in any other

investigations other than that one, and this one?

Admiral Noyes: That is correct, Mr, Gearhart.

Mr. Gearhart: And the Navy Court of Inquiry investi-

getion was carried on during the summer months of 19449

Admiral Noyes: Well, they did not get out to San

Francisco until December, 1944, as T romember > A

Mr»., Gearhent:

14 started in ths summer and continued




2 G "NOLDNIMAYM ""Nyd W OQNYM

10

1}

13

14

15

10

17

18

ie

a0

21

33

23

24

witness Noyes

Questions by: Mr. Gearhart

| through the balance of the year?

1

Admiral Noyes: I believe they went out to Pearl Harbor

h and on the way back, they stopped at San Francisco, and I

F'waa called as a witness there.

Mr. Gearhart:

That, you say, was in December?

Admiral Noyes: I thought it was December. I may be

wvrong about the month.

Mr., Gearhart: The Secretary of the Navy'’s statement

|

is the next to the last notation that appears in the suc-

| cesslon of events, and that was the 28th of August, 1944,

Admiral Noyes: I must be wrong sbout the date, then.

It ought to show the date that I eppeared in the transcript.

I did not appear in Washington. I appeared in San Francisco.

Mr. Gearhart: The thingthat makes me 1nqﬁire about

that is the fact that the Secretary of the Navy himself

| decision, which is ths fourth endorsement, and that is dated

prepared a statement in reference to the Court of Inquiry's

tle 28th day of August, unless I am mistaken.

| No, I see another one here now. That was the 3rd

endorsement which preceded the one I have reference to.

The date of the fourth one is December, 1944, So it extended
from the summer to the end of the year,

Admirel N oyes: That is my recollection.

Mr. Geerhart:

Yes, I think youv are right. The dates
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| are so confusing, but they are here nevertheless.

Now, what did you have to do, i1f anything, with or

| in the investigations that preceded the Navy Court of

t

| Inquiry?

Were you consulted in reference to your knowledge

about these matters or did you have anything to do with

it at al117

I Admiral Noyes: When the Roberts Commission was held,
I was directed to prepare the dispatches to and from the

| Navy Department bearing on the incident, for the use of the

committee, or the commission, whatever 1t wes called.

Mr. Gearhart: Did that involve the making out of any
memorandum, or any evaluations, or any statement as to your
own participation in or with relation to the events?

Admiral Noyes: It involved nothing but a file of
dispatches, with a list and index.

Mr. Gearhart: Well, did you prepare a memorandum
between December 7, 1941, and December of 1944, as an
ald to your memory?

Admiral Noyes: I did not, sir. I did not particularly
because I was at sea, in the Pacific, and I think in general
the Naval officers at that time did not know about magic.

Mr. Gearhart: Wwell, when you testified in December,

194k, you testified from your wmemory et that moment, unsided
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f‘w1tnesa Noyes Questions by: Mr. Gearhart

by any memorandum that you may have made between December
7, 1941 eand ths time you testified?

Admiral Noyes: I was not only tesilfying from memory,
| but I d4id not know until I got into the room what I was
going to beasked, or what the questions would be; or the

sub ject.

|
Mr. Gearhart: Between Pearl Harbor and the giving of

| your testimony, many earth-shaklng events had occurred,

events of tremendous importence, hadn't there? That 1is

correct, isnit 1t?
Admiral Noyes: Yes, sir.

Mr. Gearhart: Matters of tremendous importance, which,

| in your mind, as in other persons’ minds, overshadowed the

earllier events, isn't that true?
Admiral Noyes: That 1s true, sir, '

Mr. Gearhart: Now, you have heard the testimony of

Il Captain Kramer with refercnce to the so-called winds execute.

He said thet a watch cfficer came by end handed you a tele-
type paper on which there was aﬁ evaluation, or a translation;
rether, of a message, whav he constructed to be a winds
execute message. He was so impressed with 1t, that he went
to Ceptain Safford and said, "This is it." You have heard

that testimony, haven!t you?

Admiral Noyes: I thought that weas Capkain Safibrd’s




2 O "NOLDNIHNEYM "INYd ¥ Akym

1

11

.

13

14

15

10

17

io

20

2!

22

23

24

——

12,651

. Witmss Noyes Questions by: Mr. Gearhart

testimony.

Mr. Gearhart: No, Captain Kramer's testimony, and elso

| Captain Safford’s testimony. They you heard the testimony

of Admiral Ingersoll to the effect that they brought him
the message and he read it, and tossed it aslde, because
he considered it unimportant, that there were maﬁy other
events, many other messages which preceded it, which con-
vinced him that war was very imminent.

You heard his testimony to that effect, didn’t you?

Admiral Noyes: Yes, I heard Admiral Ingersoll’s
testimony,

Mr. Gearhart: There we have three Neval officers who
say 1t was a winds execute; all three of them said they saw
it, and Admiral Ingersoll said it was unimportant.

Admiral Noyes: I did not gather that from Captein

Kramer's testimony, Mr. Gearhart.

Mru Gearh&.rt: W mt?

Admlral Noyes: I did not gather that from Ceptain

Krameris testimony.

Mr. Gearhart: Well, I think you will find that thet

is & correct statement.

Adwmiral Noyes: I certainly did not gather that he

agreed with Captain Safford at ali.

Mr. Gearhart: He agreed definitely that he took it from
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- the hands of the watch officer, hastily read it, and took
it to Captain Safford and said "This is i1t." No question
; about that. He does not pretend to remember clearly what

| was in that message, but he has stated in his testimony

| go.

I greater importance that indicated to me that war was imminent

| for the same reason that Admiral Ingersoll considered it unim-

12,652

over and over and over again, "When I handed it to Captain
Safford, I said 'This is 1t'", He also testifis d definitely
that he, Captain Kramer, considered it the winds execute
message, So Captain Kramer absolutely corroborates Captein

Safford, as far as he goes, and that was as far as he did

Then Admiral Ingersoll steps into the picture and tells
us, "Yes, they brought it to me. I read it, but I did not

consider 1t important. There were so many other things of

and I tossed it aside.”

But the substance of that testimony is that there was a
winds execute. Now, I say those things preliminarily to
asking you this question: 1In all fairness, isn't it possible

that you read it too, but considered it so unimportant,

portant, and you not being interrogated on the subject from
December 7, 1941 until December 1944, that it might have gome
from your mind? 1Isn't thet possible?

Admiral Noyes: No, sir, not in my opinion.
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Witness Noyes Questions by: Mr. Gearhart
Mr. Gearhart: You wnew about the message of November

29, after which things were automatically going to happen?

Mr. Gearhart: Now that was & very, very important

#
‘ intercept, that was telling us of the hostile attitude of

|

Japan, wasn't it, "things were going automatically to begin

to happen" ?

Admiral Noyes: Yes, sir.

ﬁ Mp. Gearhert: That was a very direct warning, wasn't

1t?

Admiral Noyes: 7Yes, 8ir.

Mr. Gearhart: It was of overshadowing importance,
wasn't 1t?

Admiral Noyes: Progressive importance, 1 would say, 8ir.

Mr. Gearhart: And you imew ell about the Japanese

| message directing their Ambassadors, thelr Consuls, and

all the other Japanesc egents of aifferent degrees, the
Japanese nationals, directing them to destroy their codes,
didn't you? The fact that Consuls were included indicated
ore than anything else the suspension of diplomatic nego-
tiations, didn't 1t?

Admiral Noyes: 7Yes, sir.

i Mr. Gearhart: ThoSe mesSsages collectively were of

You knew about that, didn't you? )

Admiral Noyes: Yes, sir. [

ee e ST
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Witness Noyes Questions by: Mr. Gearhart

tremendous importance, were they not?

Admiral Noyes: As I say, each one carried matters a
step further.

Mr. Gearhart: All right. Then if you should get
another message which would merely tell‘you that relations
between the United States and Japan were becoming dangerous,
you would regard that message as of overshadowing importance,
would you not, after you had alreedy received these other
messages?

Admiral Noyes: I would not consider it as of over-
shadowing ilmportance, but 1t would be of sufficient importance
so 1t would be teken up, under my standardﬁsystem, and
handled as a message.

Mr. Gearhart: Yes.

Admliral Noyes: There would have been at least 50 copiles
around Washington before we got phrough -- not 50, but 30
I should say. If somebody had brought to me in November,
1043, a paper with my initials on it I would have had to
admlt that my recollection was wrong. If anybody coculd
have brought me other documentary evidence I would have
to admit my recollection had failed me. I am only testify-
ing to the best of my recollection, except in this case
I have studied other people’s teatigony and I can find no

testimony that wlll hang together agelinst my own recollection.
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Witness Noyes ' Questions by: Mr. Gearhart
There 1s nothing that in any way tends to make me feel
that my recollection as to the fact that there was no
execute nessage is not correct.

Mr. Gearhart: Well, supposing you had gotten the
execute message conveying that thought to you, that rela-
tions with Japan were growing dangerous -- that is a literal
interpretation of the words, isn't 1it?

Admiral Noyes: Yes, sir. What it wvas primarily is
an instruction to destroy the codes.

Mr. Gearhart: That 1s right.

Admiral Noyes: We would have written it up as an
instruction to destroy the codes. |

Mr. Gearhart: The message on the destruction of codes
wvas an important message?

Admiral Noyes: Yes.

Mr. Gearhart: That was the tell-tale to us of what
Japan was up to?

Admiral Noyes: Yes, sir.

Mr. Gearhart: Now if you got this other message, the
winds execute message, after you had read all these other
messages about the destruction of codes, would you be called
upon to do anything about 1it?

Admiral Noyes: There was nothing to do about it,

except it would be written up, distr'buted and handled as
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an enemy intercept, just like all these messages that are

in the book.

Mr. Gearhart: Did you send every message that came

over your desk to all these distributees, whether it was

important or unimportant?

Admiral Noyes: ©No, sir.

Mr. Gearhart: You decided whether or not it was im-

portant enough to be distributed, did you not? That was

one of your jobs?

Admiral Noyes: But it was gauged not on whether action

was to be taken, but the sub ject matter of the massage .

There were lots of messages about typswriters, personnel,

promoting clerks, and that sort of thing, which we just

threw out, which we did not finish translating. But anything

of that character would have been carried through as a matter

of record.

Mr. Gearhart: But in view of this importance of the

message would not you have distributed 1t? You hag already

distributed the very, very ultra important ones, and here

you had the most important one, in the 1light of events,

and yet you might have tossed that gside as unimportant,

Just 1like Ingersoll said he did vhen he read it?

Admiral Noyes: Admiral Ingersoll wvas not in my position,

8ir. I was responsible ior &ll this business, whereas
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Admiral Ingersoll had it as only one of his activities.
To him it was very far down the list, and to me it was down
the list, too, but it still had to be taken care of.

If it had been an authentic execute, we had all these

people copying and intercepting messages, the War Department,

the FCC, we would have had to distribute 1t as a message.

I cannot imagine, from Colonel Sadtler's testimony,
how the War Department, if they thought it was authentic at
all, could have thought of dropping it, why they would not
have followed it through, unless 1t was a false message.

Mr. Gearhart: That was just the point I had in mind.
Here you have several people saying they are very positive
as to the existence of the winds execute, and you seem to

be equally pesitlve what they testif'led to is not the fact.

D 4 ‘NOLDNIMSYM 'INYd ¥ QYW

So I was trying to harmonize the testimony they have given
with the testimony that you have given on the ground that
you 8imply don't remember, because you regarded it, as
Admiral Ingersoll did, as being only in part 1lmportant.

Admiral Noyes: May I ask you a question, sir?

Mr. Gearhart: Yes.

Admirel Noyes: Did you hear my testimony in aﬁswer
to the counsel this morning?

Mr. Gearhart: I have listened, .but if you wish to

rep2at what you have seid, that I may have overlooked I
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'Witneas Noyes Questions by: Mr. Gearhart
would be glad to hear it again.

Admiral Noyes: I testified thﬁt there were several
false messages that came in. It is very difficult for me
to answer when these different witnesses all differ in
thelr description of the circumstances. The dates are
different, the conditions are 4ifferent.

I am perfectly willing to admit that Captain Safford
may have sent me such a message and on the face of 1t, from
a& documentary point of view, I would never have accepted
that message as an execute of the winds message, and I gave
the reasons to the counsel for my believing as I do.

Mr. Gearhart: How can so many testify to the same

' thing and it not have a semblance of truth? These other

things that these other officers have said must be true,
because you don't remember whether it was true or not true.

Then vhen you come up to the winds execute message you
poéitively say there was none, in the face of these other
men testifying there was a winds execute. How can you be
80 positive about that and at the same time you are willing
to accept what Captain Safford says, or Colonel Sadtler?

Admiral Noyes: Colonel Sadtler?

Mr. Gearhart: You said many things he said may have

been true because he said so. You have no memory on it.

Admiral Noyes: I am parfectly willing to admit that
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every one of the witnesses that have testified to a so-aall’:
winds execute has some message in mind of which I had
nowledge, but I do not think that any one of their stories,

thair recollection, their description will stand up as a

description of a true winds execute, nor do they fit together.

Captlalin Kramer's and Captain Saffordis descriptions
were entirely different. It is very difficult for me to
answer 1f you ask me if I got a message on the 4th or the
5th. Caétain cafford goss into great detall about his reascns
for thinking 1t was the 4th, elthough his originel testimcony

was LU vas the 5th.

L ¢o rot vwone to gquestion the faet thet their vecollection

la the kest they have. but that doed not .ccnvince me that
there is anything vwrong with ny recollectlon. That is all
1 can s&y apoutb that, s'pr.

Mr. Geerhert: Thet is all.

The Chairman; Senator Ferguson.,

senator Ferguson: Admiral, as I understand it now,
in your Devartment vou were the head and it was your duty,

“h eli'ect, to determine whaelt messages were to be distributad

to certain persons, which included the President, the

‘

H

secretary of War, the Chief of Naval Operations, the War
flens Divislon, the Intelligence Department -- and what

other departments of the Navy?

sailrél WCyes3 1 think that is all.
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Senator Ferguson: That is all?

Admiral Noyes: Yes. But I had nothing to do with them.
Senator Ferguson: No, but you determined what messages
were to be distributed.
Admiral Noyes: No, Senator Ferguson, I did not.
Senator Ferguson: Now let us get down then to this:
If a message came to your desk, or your Department, about
hiring a clerk in the Embassy and one came in relation to a
reply to the message of the 26th, who determined what message
would be delivered to the President? What Department?
Admiral Noyes: The Director of Naval Intelligence.
Senator Ferguson: Well, then, who determined how that
message would get to the Naval Intelligence?
Admirel Noyes: In the mechanlics of deciphering, Captaein
Kramer, who was primarily the subordinate to the Director
of Navel Intelligence, had the additional duty with me,
so that one officer could carry through the whole process
from the interception, from the receipﬁ in Washington of an
enemy message in cipher until it was actually deliﬁered,
as far as he was concerned. On account of the load we had,
and the peak loads we had, we could not possibly decipher
every message of the ones we received. Therefore, having
started the message, as soon as it turned out to be of

no apnarent value, 1t vas lald aside and the next one was
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Witness Noyes Questions by: Senator Ferguson
gone ahead with. We had to do that.

We found at first that the Army and ourselves working
independently were wasting a lot of time by translating thé
Same messages. Ve might work three days on a message and
find wve had the same thing. At & conference we decided the
best solution was to take the Tokyo date of origin, and it
waa.agreed that the Navy would take all messages originated
1n Tokyo on the odd day and the Army would take all messages
originated in Tokyo on an even day.

In order to determine when it originated .in Tokyo it
was necessary to start to break the message. So each service
Look the message coming from its own intercept stations and
the message was given a number, and &s soon as they had
reached the date of origin they kept it or sent it over
as it might be.

Now from there on the other service went on until they |
discovered it seemed to be something that was not of
diplomatic, or military, or political value and they laid
1t aside.

oenator Ferguson:- Did he have before him the cipher
to break the date?

Admiral Noyes: Yes, sir,

Senator Ferguson: So that you had to know what key

in the cipher or the machine was necessary by breaking the
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date?
Admiral Noyes: Yes, sir.

Senator Ferguson: And then you sent the key over to

the other Department, or would you let them work it out

for themselves?
Admiral Noyes: Well, we had a constant interchange.

If there was any recovery of keys, we had a direct telephone

from our code room to theirs, a secret phone. P
Senator Ferguson: Then as soon as “he date was ascer-

tained you had the cipher and you knew what key it was in?
Admiral Noyes: We did not necessarily. We might

get that far and still not be able to go all the way through,

but we had a start then.

Senator Ferguson: Now we come back to the question,
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and you say it was Kramer's duty to ascertain and determine

what messages were distributed to the 1ist that I gave you
just in my former question.

Admirel Noyes: The question of wvhat messages were
finished was primarily determined below, by Kramer, who
supervised --

Senator Ferguson: (Interposing) I em trying to get
an answeor to this particular question, because I think 1t

is very important.

Admiral Noyes: Yes, sir. I understand, Senator Ferguson,
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and I am trying to explain it to Jou, sir. Some messages
were never finished. Other messages that were finiahod, I
doubt 1f they were all sent to the White House. I did not
censor them myself. The Director of Naval Intelligence

was the one who did that function, in regard to the finished
messages. He probably did not want to bother the President
with a lot of messages, or the Secretary of State.

In other words, there were certain m2ssages thaet he
probably had culled out of certain books, but, as far as T
know, there was nothing culled out of the finlshed stuff
from the Navy books.

Senator Ferguson: Who, in your Department, or in any-
one’s department, determined what nessages would be decoded?
You say some were decoded just part way and you determined
they vere not of any value. Now who had that determ nation?

Admiral Noyes: Well, I should say Kramer was the one
who was directly responsible for that. If he had a question
he could bring it to me.

Senator Ferguson: Yes, if he was in doubt he could
bring it to you. Then 1t was your responsibility to
determine what was decoded, is that right?

Admlral Noyes: I was responsible for it, yes, sir.

Senator Ferguson: 32ll right. riow, then; who determined

what messages were sent in to Intelligence when they were
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|

E} intelligence?

Admiral Noyes: They were all sent to Intelligence.

Senator Ferguson: Tﬁey vere all sent to Intelligence?

Admiral Noyes: Everything that was decoded was sent
to Intelligence, whether it was important or not.

Senator Ferguson: Whether 1t was hiring a clerk or
ﬁoing something else? '

Admiral Noyes: Yes, sir.

Senator Ferguson: It was sent to Intelligence?

Admiral Noyes:; Yes, sir. Incidentally, some of those
things that we did not bother with ourselves, all personnel

matters, were sent to FBI, as a matter of fact. That was

done by Naval Intelligence.

Senator Ferguson: Then you did not have to determine
what messages went in to Intelligence because all that was

translated, that Kramer determined should be determined,

unless he needed your help, went immediately in to Intelligence? f

Admiral Noyes: That ‘s correct, sir.

Senator Ferguson: Now with that in mind, how can you
reconcile this fact, that youfvere to get the winds code
message?

Admiral Noyes: Because that was a special thing.
It required no translation. They had set up those Japanese

éxpressions vhich actually were plain Jepenese. ‘Whﬁt they .

e
{
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!
i "
| 8ald in Jepanese was "East Wind Rain", in the Japanese

language, with no cipher, no code. They were not the ordinary

t

| run of diplomatic messages.
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Senator Ferguson: You Jjust told me that after 1t'wﬁa
completely translated, it, by necessity, went to the Intelli-
gence Branch, and this was in Japanese and therefore needed
translation.

Admirel lloyes: It did not need translation, Senator
Ferguson. They had given certain expressions a fixed mean-
ing. Anyone of us could have told what the message was.

Those words did not mean destroy codes and ciphers;
they just hed an arbitrary meaning.

Senator Ferguson: They mean what was in the message
you had previously received?

Admiral Noyes: They appeared to be a weather report,
yes, sir,

Senator Ferguson: Now, did you draw up cards on that
particular code message? |

Admiral Noyes: Cerds were drawn up to give the meaning
of this in English, so thet by telephone, in case we ever
got an asuthentic execute or the winds code, Admiral Stark
and the people concerned could be called over the tele-
phone, and without any glve-awey we would say, "We received
a weathor report 'eest wind rain’" and he would know what
it meant.

Senator Ferguson: Who ordered tﬁe cards drawn up?

Admiral Noyes: Well, I ordered it. It was my responsi-

L R Y N R P N N T R L . B Ty P
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bility.

——

Senator Ferguson: Did you send one to the White House?
Admiral Noyes: No, sir. I think ths Naval Aide

T ———— e —— % ———— -
=

;lhnd.ane.'

Senator Ferguson: The Neval Aide had one?

Admiral Noyes: Yes. We did not deal directly with

| the President. I think the Naval Aide dealt with the Presi-

dent.

Senator Ferguson: Then dne went to the White House,

to Admiral Beardall?

Admiral Noyes: Yes, sir. I am not certain that he was
one® of them, but I think so.

-

Senator Ferguson: Had you ever set up a similar system

of cards?
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Admiral Noyes: Never, sir.

Senator Ferguson: This was an outstandingly important
message?

Admiral Noyes: At the time it ws received, we thought
it was the first -- at the 28th of November, we thought it
was very important and might give us our first tip as to

|

wvhat was to occur,

denator Ferguson: But a little later you say it had

become a little doﬁbtful;

Admiral Noyes: Become what, sir?
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Senator Ferguson: A little doubtful as to its
value, because you got similar messages about destruction
of codes.,

Admiral Noyes: Having gotten the message from the
Japanese in their own cipher, with detailed Instructions
about destroying the codee, it went very far down in im-
portance,

Senator Ferguson: But you s8till kept the cards?

Admiral Noyes: I do not remember whether the cards
were destroyed at that time opr not. The cards only said
"East vind rain; U.S." WE made them with the idea ir
enybody lost them, nothing would be given evay.

Senator Ferguson: That was In English?

Admiral Noyes: In English,

Senator Ferguson: All right.

If Colonel Sadtler is correct, that you called him and
told him that wes it -- do Jou remember that testimony?

Admiral Noyes: I do not, sir, I remember the testi-
mony, but I do not remember the Incident.

Senator Ferguson: He called you back and you told
him you could not get the translation for him because you
were going to a meeting. How could you reconcile your

testimony with that, that you did not seé any winds code

mSssage;, any winds code execute message?

-
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Admiral Noyes: Senator Ferguson, that 1s not the vay
I interpreted his testimony. .

As I interpreted it, what he said was he called back
to ask for the exact words that were in the intercept.

Senator Ferguson: Yes,

And you were too busy to glve it to him.

Admiral Noyes: That I do not admit , but that 1is what
he said.
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Senator Ferguson: You have no memory of 1it?

Admiral Noyes: I have no memory of 1it.

Senator Ferguson: If there wasn't any winds code
execute message how do you account for Admiral Ingersoll
testifying here in this room that he saw one and never knew
thet there was any question about it being a genuine or a
pPhoney until sometime just recently when he landed back in
this country?

Admiral Noyes: I do not account fop it, sir. I think
he i1s very busy and had many things to do at the time. I
think he stated in his testimony that 1t very likely did
wurn out to be a false message.

Senator Ferguson: Now I want to ask you this: Could
1t have been that you called Sadtler when you received
this message from the watch officer that Kramer and Safford
talked about going to your off'ice with your message? Could
that be a true statement?

Admiral Noyes: Could I have called Sadtler?

Senator Ferguson: Yes.

Admiral Noyes: When I first got this message?

Senator Ferguson: Yes.

Admiral Noyes: Yes, sir.

Senator Ferguson: All right. Now will you tell me --

The Chairman: (Interposing) I did not understand his
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answer.

Admiral Noyes: I said I could have called Sadtler
vhen someone came to my office with a message. I had a
private phone to his office.

Senator Ferguson: So at that particular time you believed
that this was a genuine message on this winds execute code,
isn't that true?

Admiral Noyes: I would think 1t was ; possible message.

Senator Ferguson: All right.

Admirel Noyes: That 18 the impression he got, as I
take 1it.

Senator Ferguson: All right. Now I will esk you
whether or not you ever made an examination to determine
that the message that the watch officer delivered to you,
that Kramer and Safford vere talking about, and that you
telephoned to Sadtler about, whether you ever determined
that that was a phoney and not a genuine message?

Admiral Noyes: I will give you & reconstruction that
could be possible, if you would like to have me do it.

Senator Ferguson: T would 1like to know whether you
ever made a determination that this maasage that you telephoned
about, that the watech officer gave you, whether you ever

made a determination that that partlcular message was a phoney

and vas not the genuine ressege in compliance with the code.
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Admiral Noyéa: The message has been testified to,

that 1t was received on two different days.

Senator Ferguson: That is not my question. My question

18 whether or not you ever made a determination at that time.

I am not asking you what you determine now as you try to
reconstruct, but I waent to know whether or not you ever mede
8 determination that that message that was sent to you was

8 phoney.

Admiral Noyes: If the message that Captain Safford
dgsoribes in his statement was presented to me, and I think
very likely it was, I would have determined it to be a phoney
message.

Senator Ferguson:; I want to ask you that. Did you

determine that that message was & phoney?
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Admiral Noyes: I have no direct recollection from his

description, but from his own description I would not have

accepted it. That is the best I can say, Senator Ferguson.

senator Ferguson: You would not have accepted it.
How could you then have called Sadtler about that message?

Admiral Noyes: Sadtler says it was a different day,
1t 18 not the same day.

Senator Ferguson: I am not talking about the recon-

struction now, I mean as to what you heard testified here.

i+ Could you heve kept it over a day and then called him? That
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even makes his téstimony stronger, that it was a geruire
message .

Admiral Noyes: I would not think of doing such & thing.

Senator Ferguson: What I am trying to do is to get
the facts a3 to whether or not you ever made a determination
that the message brought to you by the watch officer was
not a genuine message.

Admiral Noyes: I am certain, sir, that I did not seem
to meke myself clear. I am perfectly willing tc admit that
several messages, which in the end turned out to be false,
were broughtt to me by various watch officers. I also think
one watch officer telephoned me at my home about one of
the messages, which was afterwards delivered to me. I think
every one wes determinsd by me to be not correct, and, so
far as I knew, everyone vas in concurrence, no one raising
a quesilon, no one questloning my decision, tc the best
of my knowledge and belief at the time.

The Cirst time any question vas raised was rmuch later on.

senetor Ferguson: After the 7Tth?

Adnmiral Noyes: No, after I had left Washington. Nobody
every questioned me while I was here.

Senator Ferguson: I will ask you this question: Did

you ever notify Kramer that the message ithat he saw eand

said "Here it 1s", or whatever his expression was at the time,

l:,r gL _ 2 '
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and showed it to Safford and they sent a watch officer to
you, did you ever notify Kramer that that message was a
phoney or a bad message?

Admiral Noyes: I was not supposed to be present,
Senator Ferguson, when Kramer said "Here it is". That
identifies nothing to'me.

Senator Ferguson: You admit here that Safford could
have sent you & message. Did you ever send word back to
Eramer, or to Safford, that that message was not a genuine
message?

Admiral Noyes: I undoubtedly did, if this message as
described by Safford -- which I am not at all sure is correct --
is not what he told me this summer at all, and I am not
sure that it is at all correct, but if it 1s correct, I
would have determined it to be not a proper winds execute,
and I would have informed him.

Senator Ferguson: Did you inform him?

Admiral Noyes: I have no recollection of the message
belng received as described nor of having determined it as
being wrong, and therefore not informing him.

Senator Ferguson: My question is a short one. Did
you so inform him, that it was not a genuine mas;age?

Admiral Noyes: I cannot admit that this message, as

now described by Captain sef'ford, was esver delivered to me, sir
» -]
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It does not comply with the description that he gave me

as long ago as four months ago.

Senator Ferguson: That 1s not what I am talking about.
He has testified that he had delivered to you a message
‘that he belleved was a genuine one. My question to you now
is: Did you ever notify him that that message was not a

génuine message?

MI'- bmz'ph.y: NOW, HI‘- Ch&im .-

Admiral Noyes: I do not agree with his testimony,

Mr. Ferguson.
Mr. Marphy: Mr. Chairman L
Senator Ferguson: Did you ever notify Safford personally
then that any message on the winds was not a genuine one?
Admiral Noyes: Yes, sir.
Senator Ferguson: On what occasion?
Admiral Noyes: I could not tell you.

Mr. Murphy: Will the Senator yield for a correction?
Senator Ferguson: Not at this time.

The Chairmen: All right.
Senator Ferguson: Did you ever notify Sedtler - keeping

in mind his testimony - that you had two conversations with

him - that it was not a genuine message?
Adniral Noyes: I have no recollection of that, sir.

senator Ferguson: Do you know of any other people in

pA B LV YD ST N AT Ty YT e
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the Department there that you notified that there had come
in some messages that were not genuine as far as the winds
execute code was concerned?

Admiral Noyes: I have no specific recollection of the
detalls regarding any of the false messages at this time.

Senator Ferguson: Would you have done what you did not
do if you had received a winds code execute on either the
4th or the 5th?

Admiral Noyes: I would have approved the message as
& winds code execute, and it would have been written up and
distributed to the regular recipients. It is very difficult
for me to say now everything I would have done. I think I
would have put a note on it saying "This confirms the

previous information from the Naval Attaches and Commander
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in Chief."

Senator Ferguson: I understood that only the messages
that Kramer was in doubt about went to you. Why were you
vanting this particular message? What were you going to do
with 1t?

Admliral Noyes: This was the only instance that occurred,
this was the only message of that sort which came up during

‘my experience, that is this and the others that go with it.

There 1s a series of them, I mean the ones that are shown

in this book.
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Senator Ferguson: When did you come to the conclusion
that war between Japan and the United States was imminent?

Admirel Noyes: Imminent?

Senator Ferguson: Yes.

Admiral Noyes: I first held a conrefenoe,in my Division
in September 1939, shortly after I took the Division over.

I told them at that time that I thought that the chances

of our being involved in the war which had started in Europe
were considerable, and that we in 20 years had gotten very

much on a peacetime basis and I wanted everything done to

get us oa a wvar basis, and I had a report for everything that
wvas negessary to put us on a var basis in Naval Commnications.
?hat brought in the question of this time lapse, the inter-
cepted enemy messages, but I imagine you would not be interested
in all of the details.

However, in May, 1941, on my recommendatilons, the
Communications were mobilized, which meant that we had gone
on a war status, as far as Communications were concerned.
From then on we were on & war basis, I was cognizant,
through my position, of these various messages as we went
along. I considered that things practically continuously
got worse.

At the time that when I came into the Department, which

I think was Jung --
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The Chairman: 1940°?

Admiral Noyes: Of 1940. -- there was one time when
I thought we might 1likely go to war with Japan. In June,
1941, was another time. ‘anh time we got by, but it became
worse.

I think that the last chance that I thought of a peaceful
settlement was when we turned down the Japanese proposition
and submitted our last note, to which the 13 parts was the
reply.

Senator Ferguson: In other words, when we turned down
the modus vivendi and sent the message of the 26th, you
then considered that we would have war?

Admiral Noyes: That is nothing by my personal opinion,
sir.

Senator Ferguson: How 1s that?

Admiral Noyes: This is my personal opinion, Senatocr.

Senator Ferguson: That is what I mean.

Admiral Noyes: In my own opinion, Japan would not
accept those terms, and therefore she would go ahead with
her invasion of Siam, Malaya, the Dutch East Indies, and
the question was what the result would be of that, were
we or were we not golng to stand for it.

Senator Ferguson: All right. Now did you know about

the message that the President gave on the 17th of August,
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Admiral Noyes: I do not identify it that way, sir.

Senator Ferguson: Did you know what we were going to
do in case of an attack, or a further move into the Southwest
Pacific?

Admiral Noyes: I knew that we had tried to impress the
Japanese wilth the idea that we would take definite action
if they proceeded with their invasion.

Senator Ferguson: If they proceeded with an invasion
of the British or the Dutch, or both of them, we had under-
taken, as you say now --

Admiral beeazf_(lnterposing) No, sir, I beg your
pardon. I did not say we had undertaken.

Senator Ferguson: Wi1ll you read his ansver?
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(The record was read by the reporter.) .

Senator Ferguson: Now we tried to impress the Japanese
with what we would do if they proceeded? What would we do
if they proceeded?

Admiral Noyes: One thing we did was cut off the oil
and scrap iron shipments.,

Senator Ferguson: What else did we do to impress them
Lf they moved down there that we would teke action? You
understand your answer, don't you?

Admiral Noyes: Yes.
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Senator Ferguson: What else did we do to impress them
that we would take action?
Admiral Noyes: Other than arguments and notes, we had
done nothing.

Senator Fergus'on: Wwhat did we say in notes to impress

them?

The Chairman: Senator, will not those notes speak
for themselves? They are in the record, they are a part
of the testimony.

Senator Ferguson: I haven'!'t any idea as to whether all
of the notes are in evidence yet.

Admiral Noyes: I must say I am not familiar offhand
with the contents of those notes individually, Senator
Ferguson.

Senator Ferguson: But you just told me that we tried
to impress them that if they made further moves we would
take action. That is the substance of what you said.

Admiral Noyes: That 1s what I gathered from what I
had been reading in the papers,and what I aléo knew of
officially. I had no direct knowledge of what was goling
on through the State Department.

Senator Ferguson: How could you evaluate the evidence
if you had not any knowledge of our pélici?

Adnmiral Noyes: I said I had no direct knowledge of what
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was going on through the State Department, sir. I think
you will find most of it appeared in the press. I had some
access to other information through this book.

Senator Ferguson: Well, that book is Exhibit 1. Those
are the messages that we had been given.

Admiral Noyes: I had a géneral familiarity with the
messages thaet are in this book. That is where I got my
Plcture partiy.

Mr. Murphy: Mr. Chairman, for the record I would like
Yo object. They are not the messages that we were given
that were sent out. They are the Jap version of certain
21ispatches.

Senetor Terguson: The record is clear as to what
Exhibit 1 is.

Were we intercepting messages to Rome?

Admiral Noyes: To whom in Rome?

Senator Ferguson: The Japanese. To anyone in Rome.

Admiral Noyes: From time to time we got messages that
wvere from the Japanese Ampaasadora abroad.

Senstor Ferguson: That was not qQulite the question.
The question 18, were we Intercepting Japanese messages to
Rome ?

Admiral Noyes: From time to time, yes, sir.

Senator Ferguson: From Tokyo to Rome?
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Admiral Noyes: Yes, sir, or Rome to Tokyo. I do

not remember seeing any from Tokyo to Rome. It is more

difficult for us to intercept from Tokyo to Rome. Rome to
Tokyo was a different proposition.

Senator Ferguson: I do not think I have been able to
7ind any messages in Exhibit 1 that we intercepted from Rome

L0 Tokyo or Tokyo to Rome.

Admiral Noyes: I think there 1s one in there that T

Senator Ferguson: I wish you would point them out.

Mr. Murphy: The one of December 3rd.

Senator Ferguson: Yes, there is one on page 228, the
3rd of December. Are you familiar with that message?

Admiral Noyes: What page, sir?
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Senator Ferguson: On pege 228.

Admiral Noyes: I would like to say I had never seen
this book until two weeks ago when it was glven me by the
counsel of the committee.

I have read the message now, sir. I do not recall it
Specifically. It was not translated until the 6th of
December, according to the note.

Senator Ferguson: Do you know when it was delivered
|

to the people who were supposed to receive these messages ?

Admiral Ncyes: I have no idea, 8ir.
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Senator Ferguson: Now one paragraph there on page 229,
"Regarding paregraph 2 again, should Japan declare var on
the United States and Great Britain I asked would it be
due almost immediately and Mussolini replied of course she

18 obligated to do so under the terms of the tripartite pact.

vould like to confer with Germany on this point."

That would indicate that the message that they are
talking about was that they were trying to get a commitment
from Italy as to whether op not, if the war started, they
would join in it. Vould not you say that is a fair con-
struction of that paragr;ph?

Admiral Noyes: I should think so, yes, sir. ;

Senator Ferguson: Did that indicate to you that they
were going into a war with America? r

Admirel Noyes: I do not imagine I saw this messa.ge
before the attack an Pear] Harbor.

Senator Ferguson: You do not know as you saw 1t?

Admiral Noyes: No, 81lr, I have no definite recollection
of it, and I would not be surprised at that sort of con-

versation. I think 1t was a natural thing for the Ambassador

to discuss matters 1like thet. In my own opinion, some

them if they went chead vith their invasion. Tt was not

- ‘Iun-f'ﬂ':.'-
g™ [
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Witness KNoyes Questions by: Jenator Ferguson
that they wanted to g0 to war with us, -1t was that they‘
wanted to occupy Southwest Asia. If' we let them do it
they would not go to war with us,

Senator Ferguson: Then you think the reaa;n,for the
attack, as you give in this last answer, would be that they
expected that we would interfere with their occupation of
other countries?

Adnmiral Noyes: That would be iy personal opinion, sir.

Senator Ferguson: That 1is Jour personal opinion. And
you were of that opinion beck in December of 19419

Admiral Noyes: As T stated, that if we heg been wililing
to accept their point and allow them to occupy Siam, French
Indo-China, the Dutech East Indies, they would probebly not

have gone to war with us, 1f they could avoid it.




' ) 12’6%
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|

Senator Ferguson: Were you surprised on December 7 that
| there had been an attack by the Japanese on an American pos-
session?

Admiral Noyes: I was surprised that the attack got in.
I was surprised that an air raid was made on Pearl Harb-or
at that time.

Senator Ferguson: Now, wait., You said first that
you were surprised that the' attack got in. Yu mean that
it was successful?

Admiral Noyes: I will put it in the reverse. I was
surppised that an air asttack was made on Pearl Harbor at

that time, and if it was made, I was surprised it got in,

| Senator Ferguson: Did you expect an attack on the

Tth?
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Admiral Noyes: I did not expect an attack on the Tth,

Senator Ferguson: Anywhere?

Admirel Noyes: Beg pardon?

Jenator Ferguson: Any where?

Admiral Noyes: When, sir?

Senator Ferguson: I meean anywhere on the Tth, any
country by the Jspanese.

Admiral Noyes: I do not undersi:and. At what time did

I expect an attack on the 7th? I didn't expect an attack on
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: OF the th, wvoich was 3aturday, that tha movemsat was on the
|

Witness poyes
the T7th.

5qn&tor Ferguson: You did not expect the Japanese
to attaclk any country on the T7th?

Admiral Noyes: T dsid not expect it, no, sir,

I knewv that 30 warships, a large Sonvoy was heading
south, and they were going to attack somewhere within a
short tiwe, The convoy would not Probably have landed

the 7th. They could go to the Philippines, but they were

| pretty feu avay to get in on the 7th,

senetor Ferguson: They were over in the north of Sianm?
Admiral loyes: That is right.

I had considerable o do with traffic on that point.
Senator Terguson: Now, I will asx you about that

traffic. Wwera Jou not in contact with Admiral Hart, about

- that move?
Adwirel Noyes: Yes, sip,

Jenatcr l'erguson: You knew the mcvement wes to the Kra

; Peninsula, dic you not?

Admiral Woyes: I aiq not, sir,

Senator Morguson: Did not America Inow from the message

| that our Awbassador Wiaant sent here at 10:40 on the monnihé
I
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Admiral Noyes: I never saw that messags, sir. That
was not a Navy message. It was a State Departmmnt message.

Senator Ferguson: Where did you understand the move-

| ment vas going?

Admiral Noyes: Probably somewhere in that vicinity.
Whether they were goingfirst into Indo-China, or Theilend,
or direct to the Krs Peninsula, I could not say, but there

wag8 alvays a Possibility that they could curn toward the

Pnilippines, It was in that order of Do3gibilitics,

Senatoyr Ferguson: They would have had to reverse their

course and sail alwmost 1,000 miles, would they not, to the

. Philippines from where they were?
Admiral Noyes: T do not think so, sir.

Senator Ferguson: How far?
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Aduiral Noyes: I do not remember exectly the position,

f‘but Camranh Bay 1s e 1ittle less distant to Meanila Bay thanp

it is to the Kra Peninsule,

Senator Ferguson: Had not the shirs gone further than

that on Saturdey?

Adwirsl Noyes: I do not think so.

Senator Ferguson: Hed not the ships gone further than

' Camranh Bay on Ssturday?

Admirel Noyes:
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|

| it wvas somewhere near Camranh Bay,
l

Senator Ferguson: Then you would not have been

surprised at an attack on the Philippines on Sunday?
Admiral Noyes: I am getting a little out of my depth,

Senator Ferguson. I was not concerned with the war plans

or with this from a strategic point of view. That was not

wmy business at the time. I was merely handling the traffic.

Senator Ferguson: Do you know what T mean when I say

the pillot message?

T

Admiral Noyes: The what message, sir?

Senator Ferguson: The pilot message.

Admiral Noyes: Yes, sir,

—— e woa

Senator Ferguson: Do you know what that 1s8? It is
in Exhibit 1,

Admiral Noyes: Yos8, 8ir,

Senator Ferguson: Will you look at it and just tell
mé when you first knew that there vas such a message, if you
knew at all, prior to the attack?

Admirel Noyes: My recollection is not clear as to
exactly when I saw that meaaag;. I think it was in the

afternoon. I do not think I saw the message prior to the at-

R S — ﬂ"'t TN ———1
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Questions by: Senator Ferguson

Senator Ferguson: Well, was it the 6th?

Admirval Noyes: I thought you were speaking of the

worning of the Tth.

Senator Ferguson: That is when you saw it. Do you

know when 1t¢ came in?'

Admiral Noyes: A wmessage came in during the hight of

the 6th, that i1s during our night of the 6th.

Senator Ferguson: I will ask you whether it vas this

message from Admirel Hart:

"To OPIIAV.
"iearn from Singapore we have assured Brltish armed

support under three or four eventualities. Have recelved

a0 corresponding instructions from you."

Admiral Noyes: No, sir, that is not the usssage To

which I was referring.

Senator Ferguson: Do you know that thers was such a

mess8ge?

Admiral Noyes: Yes, sir, I think I kew at the time.

i have heerd it discussed here.

Senator Ferguson: Did you know of it before the attack?

I think that I

|
’ Admiral Noyes: I should say I did.

. knew of it before the attack.

Senator Ferguson: Well; what interpretation did you

. glve theat?
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Admiral Noyes: That it was some misinformation in

regard to the ABC agreement.

Senator Ferguson: 7You say it was some misinformation?

Admiral Noyes: 7Yes,

Senator Ferguson: Why do you say that?
Admiral Noyes: Becauss the ABC agreement was purely
e military conversation, sterting with an assumption that

the United Stetes would be associated with certain other

countries in & war with Japan, and from there on the plans
i would be put into effect if that assumption should come
; through-

Senator Ferguson: What does this mean:

"learn from Singepore we have assured British armed

support under three or four e ventualities.”
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Admirel Noyes: I think it was somebody misinterpreting
the ABC agreement. Thet ismy personal opinion.

Senator Ferguson: Did you understend in case of war
we were to give them armed support?

Admiral Noyes: Whet war, sir?

Senator Ferguson: With Japan.

Admire Noyes: I do not underatagdn

Senator Ferguson: What did you interpret this to mean:

"l,earn from Singepore we have essured Britain armed

support under three or four eventualities™?
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Admiral Noyes: I was familier with the ABC agreement

because I hal certain duties under it, and I knsw whoever

said that miasinterpreted what the whole agreement was.

I suppose 1t is & case of some young liaison officer

getting of f the track.

e
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witness Noyes Questions by: Senator Ferguson

- ——

Senator Ferguson: If this was Admiral Phillips of

the Royal British Navy, you wouldn't expect that he would
be very far of'f the track, would you?

Admi®l Noyes:. I don't believe it was Admiral Phillips
| of the British HF%yn I think it was some young man in our
Nevy telking To scme man in the British Nevy.
| Senetor Ferguson: Where did you ever get that idea?
Where did you ever hear that?

Admiral Noyes: .You asked me what I thought of the
message.

Senator Ferguson: Yes,

Admliral Noyes: I suppose I should heve sald I don't
- know anything abouf 1t.:

“Senator Ferguson: You sald you do know, now.

Admiral Noyes: I saild I supposed that that was discussed.
You asked me whet I thouzht at the time. The truth was I
thought somebody had misinterpreted the agreement.

Senator ferguson:  Did you know that Admiral Phllilips
l‘E:.old Admiral Hert this at Msnila on December 6, and thatv is
why Admiral Hart csbled to Washington to find out why he
didn’t have the information that the British had, and there
was about to be an attack upon the British?

Admirel Noyes: I did not knov that information, sir,

and I knew I hed reed and was lnvelved in the duties I1n the
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ABCD agreement, amd it is purely a military agreement,

starting out with an assumption.

Senator Ferguson: Did you know that Phillips was in

| command of the British in Singapore?

Admiral Noyes: Yes, sir., I don't, I don't know; I
wouldn‘t be positive about that now. I thought he was a
Captein on one of the British ships, but my recollection
may be wrong.

denator Ferguson: Well, now, did you really think at
the time that Admiral Hsart would wire Washington if some
young officer told him this, that the British were assured
armed aubport under three or four eventualities?

Admiral Noyes: You are asking me what I think now, and
what I thought then, sir. I do not remember having any
particular thoughts on it. The best answer I'can give is
that thet is what seems to me would have been my reaction
then, seeing that message.

Senatdr Ferguson: Isn’t it true thet you were working
on this? I didn't bring it up. You brought it up, about
- working, you were busily engaged on this Hart proposition
in the South Pacific.

Admiral Noyes: You asked me what I was doing.

Senator Ferguson: VYes.

Now; I show you this meesage.

e N e e hj._ =0 '.1...-.-!---.-“:’“&-“ hl&'.‘ﬂ"
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Witness fjoyes Senator Ferguson

Questinns by:
Admiral Noyes:

Yes, sir,

Senator Ferguson: T will esk you whether or not you

| sew thet message that worning and were working on that pro-

positlion?

Admiral N oyes:

Hey I ask the date of the date of the

nessage?

Jenator Ferguson: Ya3s, It came in Seturday night.
(A paper was handed to Admirel Noyes.)

Admiral Noyes: I did not have this message in mind

I et ———— L D S ——

at &ll. I hed thought that this messege came in before the
| Tth,
| Mr. Ferguson: Yes, it did. It came *n Saturdeay
E I nighe.

i

| Admliral Woyes: T hadn’t thought it was a message that

H wvas in it.

“enacor Fsrguson:

What were you working on? What mes-

Sege were ycu replyling tc? Dida’t Admiral Hsrt then sent
& much lcnger message and & wirs also, cable, from the British

ebout. this proposition, that very day? Is that what you were

| wvorking oun?

Yoyea: The recollsction 7 have is the strategic

and tactical implicationz of a convoy. I do not remember any

| other wmessages specifically,

Senator Ferzuson:

#111l you explain just what it was
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witness R[oyes Questions by: sSenator Ferguson
you vere working on and what yecu had worked out, whether you

hed sent a message?

Admiral Noyes: We hed been following the -- trying to
rollow the course of this convoy, because we -- you are
again asking me something I had nothing to do with except
from seeing wmessagess.,

Senator Ferguson: 7You stated, as I understood you,

that you were working on this proposition of Admiral Hart in
the Ecuth Pecifiic. DNow, this was one-of the propositions
that he hed and he sent a long message vhich was replied to
before the attack, but not actually sent until after the
atvtack, and thet is in the record ~-- on this very point.

Did you know ebout that?

Admiral Noyes: I don’t recollect such a message, sir.

Senator Ferguson: 'ﬁell, now, what were you working on
about the convoy? WVhat were you doing that morning?

Admiral Noyes: This message hed come in in regard to
the scouting,reports on the convoy entively aside from this
other enemy Intercept. This was & straight Naval message

from Admiral Hart,

A British oi'ficer cawme to see me with some information

that he had on the same, in regerd to vhat informetion the

lBritish received ebout the movements of the big convoy. I

geve hiw the information we had. He vent up to see the
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Witness f{oyes Questions by: gSenator Ferguson

Chief of Naval Operations and the Secretary of the Navy,

| him, ask for an eppointment for him with the Secretary

of Stats.

1 called up the Secretary of State’s office, and asked

for an eppointment. That is the one message that sticks in

my mind on Sunday morning other then the note business.

Senator Ferguson: Now, do I underst and that you did

this ell Sunday morning?

Admirel Noyes: I canit -- no, sir. I had all the
Atlantic traffic --

Jenator Ferguson: Do. Did you cell The Secretary of

Admiral Noyes: Yes, sir.
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Witness Noyes

Questions by: Senator Ferguson

Senator Ferguson: Then do I understand that the British

had an officer talking with you about this convoy going

" working it out as to where it wes going?

! tion now.

to the Kra Peninsula, or going somewhere, and you and he were

Admiral Noyes:

We weren't working out where it was

- going. He came to me with his information.

Senator Ferguson: What for, what information did he have?

Admiral Noyes: I don't remember the specifilc informa-

Senator Ferguson: Can you recall what you gave him?

Admiral Noyes: No, sir.

Serator Ferguson: What information did you have on that

convoy?

Admiral Noyes: I think T have seen it in some of' these

dispatches but I don't remember the text of it now.

Ssnator Ferguson: What T am trying to point out is

why he would come to the Communications Off'icer, the head

of the Communicetions, this British Officer, and not come

to our Intelligence Branch, if he wanted to get this informa-

tion. You weré not an evalvator of tlis informetion, were you?
Admirel Noyes: To.

senator Merguson: Who was this Fritish 0fficer that

came to you Sunday morning and what time did he come ?

Adriral Noyes.

I could not give you the exaot hour, sir,



2O

b 3
I
0
r
» 13
c
e
£ 13
5
-
Z 14
-4
C
:
s 4D
n

(o

iq
16
e
2o

2k

<3

23

=4

T e T O S——— -
L

—

12,709

Witness Noyes Questions by: Senator Ferguson

Senator Ferguson: About what time?

Admiral Noyes: I would say about 9:30 or 10:00.

Senator Ferguson:; Did he say that they expected an

attack that morning?

Admirel Noyes: No, sir.

Senator Ferguson: Did he say that they did not expect

an attack thet day?

Admiral Noyes: I have no recollection in regard to

that.

Senator Ferguson: Well, vouldnit that be a thing thst

a man vould be likely to rememoer?

Admiral Noyes: I am sure I would remember 1if they had

expected an attack. I might not remember if they didnit.

There would be many days when you would not expect an attack

but conly one day when you did expect one.

Senetor Ferguson: Can't you help the commitiee here on

wvhet this conversaetion between you and the British Officer was

about this transport on Sunday morning?

Admiral Noyes: I have -- you asked me what I wes doing,

sir. I hed a 24-hour day job. The only thing I rememper
specifically about that morning was this Britlish Officer

coming in. In addition I had enouéh business to do going
over my trafflc with the Atlantic where we were in a very

sericue situvation to teke me the morning without deoing anything
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else. I have no recollection of the British Officer except
the part that I have explained to you, sir. I had no con-
versation about Singapore. I had no conversation about
political matters. It was purely in regard to the strategic
and technical implications of this convoy movement. Why
he came to me, probably was becsuse it was Sunday morning

and there probebly weren't so many people down there.

Senator Ferguson: Was your office alerted this morning

to war?

Admiral Noyes: Yes, 3ir. It was, 24 hours a day,
since May 1941.

Senator Ferguson: What was said, why did you send him
to the Secretary of State and nét to the Intelligence De-

partment of the Navy?

b3
r
»
0
»
*
»
Cc
&
3
>
w
=
Zz
fa
-t
O
£
)
O

Admiral Noyes: That I said to the Secretary of State?

Senator Ferguson: Didn't I underatand that you called

the Secretary of 3tate for an appointment?

Admiral Noyes: 1 called his office.

Senator Ferguson: Yes.
Admiral Noyes: Some subordinate.

Senator Ferguson: Did you make an appointment with

the Secretary of State?
Admiral Noyes: I did, yes, sir.

Senctor Ferguson: Whst weas the point that he wanted
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Witness Noyes Questions by: Senator Ferguson
you to get him in touch with the Secretary of State to
discuss?

Admiral Noyes: He didnit tell me, sir. He merely
said sverybody wes busy and would I ring up the State De-
partment and ask 1f they could see him.

Senatcr Ferguson: Did he say who he wanted to see 1n
the State Department? |

Admiral Noyes: I am not sure whom he wanted to see.
I thoughv 1t was the Secretary of State. It might have
been the Under Secretary.

Senator Ferguson: What was the rank of thils of'ficer?

Admirai Noyea: I think he was & Rear Admiral.

Sencttor Ferguson: Did you know that at 10:00 o'clock
thet morning there was a meeting between the Secretary of
State, the Secretary of War, and Secretary of Navy?

Agmiral Woyes: Yes, sir.

Senator Ferpguson: D1d you know why that hed been called?

Admiral Noyes: Yes, sir.

Sens tor Ferguson: Will you tell us why?

Admiral Neyes: It was celled on the Canada note.

Senctoy Ferguson: Had you.receiv§d wvord that the
Secretary of State had told the Secoretary of the Navy that

1% was up to the Army and Navy as early as tha 27th orf

November ?
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Admiral Noyes:

Senator Ferguson:

Admiral Noyes:

Senator Ferguson:

Admiral Noyes:

Questions by:

No, sir.

I know it now.

I think not.

1t brought to my attention.

12,712

Senator Ferguson

You never knew that?

Before the 7th you didn't know it?

I don't remember having
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Senator Ferguson: Where did you get the information
about the meeting between the three Secretaries?

Admiral Noyes: I don't‘remaMber, I imagine Kramer
told me. Kramer, or one of his people.

Senator Ferguson: Pardon?

Admiral Noyes: Kramer, or one of his assistants.

Senator Ferguson: Did you know of any meeting in
Admiral Sterk’s office that morning?

Admirsl Noyes: Admirel Stark’s office was more or iess
full of meetings in those days, sir.

Senator‘Ferguaon: I didn't understand.

Admiral Noyes: Thera were meetings going on all the
time in Admirel Stark’s office. I remember*nothing specific
ebout it that morning.

Jenator Ferguson: You don't recall anything about that

morning?

Admirel Noyes: I did not see Admiral Sterk that morning.
I saw Admirel Ingersoll, but not Admiral Stark.

3enator Ferguson: Where‘wa;‘hdmiral Ingersoll when you
saw him?

Admiral Noyes: I think in his office.

Senator Ferguson: On what occasion wes 1t that you saw
him Sunday morning? |

Admirel Noyes: I don't rerember, sir,
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Witness foyes Questions by:. Senator Ferguson

Senator Ferguson: You don't recall that at all.

T — ——— —

' deal with him,

Senator Ferguson: D1d you have any discussion about

- the 14 panrtsg message or the pilot message or any of these

P

! other_meaaagas?
|
|

Senetor Farguson: Then you would 88y thet was a normai

morning in your office 824 in Admiral ingersollis office?

Admirel Noyes: Normel for the last week. Thera hag
" been graduelly increesing tension.
Senator Ferguson: lNcrmal for thelast weel. Will you

e¥Xpiain thet a little mors?  Things vere getting rathep

tense weroe they not?

|
|
|

Admiral Woyes: Yss., I think from the 28th of November

|
i °n, some importaat dispateh had been sent out almost every
t

 day in repgerd to the situation, There was hardly a day

that there wasni'+ Sone &pproach to the ériaia.

i Sepator Ferguson: And 1t vas gracually getting worse.

Faméral Nowos - You, sir,
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to celear with the Army.

. the War Departmen:

| Witness Koyes

Senator Ferguson: Now, did you ever see the message,

the answer to General Mershalli’s note sent by General

Admiral Noyeaﬁ No, sir,

Senator Fergﬁson:‘You did not.

Admiral Noyes: I say I didn't. I dldn’t see it
before Pearl Herbor. I havé geen 1t since,
| Jenator Ferguson: You didnit know then what was going
on between General Marshall and General Short, or Admiral

Kilumel and Admiral Stark?

Admiral Noyes: Oh, yes, I handled the war warning

message that was sent by the Navy. I dldn't see the Army’ s

incoming messege. The message from General Short to the

Var Departwment. We exchenged this intercepted enemy traffic

. With the War Department. Ourp ordinary business was not ex-

| Changed through me., We didn’'t send g COpy to the Wer Depart-

ment of every messege we sent to the field.
The'imporiant'measages vere in general discussed between

Admirel Stark snd Generel Marshall. And at one time I was

gent over to see General Marshall about e message and clear

1% with him,

But it didn’t happen that General Shortis message to

12,715
Questions by: senator Ferguson

Whenever it involved the Army, we endeavored

v ever came to my atvention until af'ter Pearl
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| witness NoOyes questions by: gsenator Ferguson

Harbor.

‘ Senator Ferguson: Now Captain safford has testified

| that he drafted & message O GINCPAC for information of Wake:

Tn view of the imminence of war destroy

ake except this system and current

all registered

publications on W
aditions of aircrafl code and direction finding code.

This message wa&s not gsent.

Admirel Noyes asked What do you mean by using

such lenguage &as that?
Captain Safford, - Admiral, the war is just a

matter of days if not hours.

Admirael Noyes, - You may think there is going to

| be wer, but I think they are bluffing.

Captain Safford, - Well, Admiral, if all these

l publications on Weke &re captured, we will never be

5 able to explain.

8 Now, do you remember such a conversation?

’ Admiral Noyes: What date was this, may I ask? was this

message under discussion?

genator Ferguson: I may refresh your memory further

on it:

23
21 Admiral Noyes rewrote o61T43.
24 That is the number of the message which was sent defer-

tack, 1t was

os || Ped on December 6, and received after the at
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witnesg woyes questions by: senator. Ferguson

‘that messege about the destruction of codes on Weke.

Admirel Noyes: I recollect no such conversation as

you heve read me, Senacor Fergusoh.

sepator Ferguson: Pardon?

Aimirel Noyes: I recollect no such conversation with

Captain Safford. Ag a matter of fact, I took the initiative

in the sending of these previous -- the only ergument that

10

| for the securlty

I recollect having with Captaln safford in regard to the

destruction of codes, which ws both agreed &s being responsible

|
|
|

of our own codes; we were bothh in agreement

I

12

13

14

16

10

17

18

19

20

21

22

23

“ 4

would like to get all of the dangerous ones outb of

—

that we

the way, but We recognized the fact that 1t hed a very direct

. 4nfluence on the operaeticas people, intelligence and war

voll as I dia that we

| plans, and I think he recognized, &8

I
| hal to get thelr concurrencs, and that 1s the reason We had

|
| to consider quits g bit before it was sent.
|
|

s had about 1t wes that he wanted

The one argument W

to specify to the Commender in Chief what codes, exactly

vhat codes should be kept, end I, since you bring it up,

il gir, it comes back Lo m&, thet srgument that T had with him

that he shouldn’t tell Admiral Kimmel vhich codes 0 keep

with the outlying islands; iet him declde that for himself.

That is the only dlfference of opinion that 1 remember,

except I think he stuck in sowz rather brusqus laaguage to
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witness woyes Queationﬂ by: senator rerguson

the Commander in Chief, which was contrary to the policy
of the Chief of Naval Operations, andI scratched it out.

Senator Fei-guson: What kind of language?
Admirai Noyes: Brusque.

Senator Ferguson: There could haﬁe been such & conver-
setion then: "What do you mean by using such language as
that?" o |

Admiral Noyes: Well, that mlght have beeﬁ -- I will
modify whet I said to that extent, 1f thet is whet he
refers to. You didn’t say what the language was.
Senator Ferguson: No.
Admiral Noyes: I think he made the diresct order to
Admirel Kimmel thet he should destroy certain codes in the
outlying islands, scmething to that effect. Nobody wes
wllling to go alceng with tha beceuse they felt Admiral Kinwel
should have more discretion +:Ln the matter.

Senator Ferguscon: Didnit you believe that you and Céeptein
gafford would.know more about whaicodes to destroy than
Admirel Kimmel would kcause you were the men whc; knew your
codes, knew how you would have ©oO communicate? Wouldn'tv
' vou say you had more experience along that line and should
heve told him what to destroy?

Admiral Noyes: We cen’t run the Navy that way, 8ir.

We have to let fe man in the field use his judgment in



